
تنوع مدارس در خیلى از 
کشورها مفهوم ندارد

فارس:معاون شــوراى عالى آموزش و پرورش با بیان 
اینکه در خیلى از کشــورها بحث تنوع مدارس مفهوم 
ندارد، گفت: دلیلش این است که ســعى کردند همه 

مدارس را به سطح مطلوب استاندارد برسانند.
احمد عابدینى اضافه کرد: دلیلش این اســت که سعى 
کردند همه مدارس را به ســطح مطلوب اســتاندارد 
برســانند؛ به عبارت دیگر در یک کشورى که مدارس 
حداقل امکانات و فضاى مطلوب و حائز شرایط را دارد، 
معنى ندارد که خانواده ها به دنبال مدرسه دیگرى بروند. 
وى با تأکید بر اینکه در حقیقت در جایى این مشــکل 
به وجــود مى آید که نتوانند همه مدارس را به ســطح 
استانداردها برسانند، گفت: در حال حاضر به هر دلیلى 
تنوع مدارس ایجاد شــده و هر کدام هم بار معنایى و 

فرهنگى خاصى را به جامعه القا کرده است.

 درمان قطعى ام اس ادعاى 
غیرواقعى است

ایرنا:  نائب رئیس انجمن ام اس ایران گفت : تاکنون درمان 
قطعى براى بیمارى ام اس در سطح دنیا شناخته نشده و 
هرگونه ادعا براى درمان این بیمارى از طرق مختلفى مانند 
طب ســنتى، غیرواقعى و تقلبى است. دکتر محمدعلى 
صحراییان در نشست خبرى همایش روز جهانى انجمن ام 
اس ایران، اظهار کرد : در همه کشورهاى دنیا در خصوص 
بیمارى هاى مزمنى که علم پزشــکى پاسخ قطعى براى 
درمان آن ها ندارد، به نسبت ســطح دانش افراد جوامع 
مختلف، برخى بیماران به این نوع از درمان ها متوســل 
مى شوند، اما در نهایت نتیجه اى نمى گیرند. وى افزود : 
بیمارى ام اس جنبه رفت و برگشتى دارد؛ به این صورت که 
بیمار گاهى دچار حمله بیمارى شده و گاهى در وضعیت 
بهبود قرار مى گیرد. به همین دلیل برخى از افراد متقلب 
از این ماهیت بیمارى سوءاستفاده کرده و ادعا مى کنند 

بیمارى را درمان کرده اند. 

رتبه دوازدهم ایران در مصرف 
خودسرانه دارو

خانه ملت: عضو کمیسیون اجتماعى مجلس با بیان 
اینکه ایران رتبه دوازدهم در جهان در مصرف خودسرانه 
دارو را دارد، گفت: این مسئله در آینده اى نه چندان دور 
مشــکلات زیادى را براى افراد پدیــد مى آورد. محمد 
وحدتى هلان ادامه داد: استفاده مداوم از آنتى بیوتیک ها 
باعث مقاومت بدن شــده و اگر بیمارى دیگرى در فرد 
ایجاد شود به سختى مى توان با آن بیمارى مبارزه کرد. 
وى یادآور شد: خوددرمانى در کشور به تولیدات دارویى 
نیز ضربه مى زند و نیاز اســت از ایــن معضل در حوزه 
سلامت جلوگیرى شود؛ بدون شــک راه اندازى کارت 
سلامت افراد باعث مى شود، روند درمان بیمارى براى 
پزشکان مشخص شود و هر پزشک ناچار به نسخه پیچى 

زیاد براى بیماران نگردد.

با جداسازى دانش آموزان 
تیزهوش از عادى بشدت مخالفم

ایسنا: معاون آموزش ابتدایى وزارت آموزش و پرورش 
با طرح این پرســش که آیا کیفیت آموزشى که براى 
کودکان در مناطــق محروم فراهم مى کنیــم، برابر با 
کیفیت آموزشــى براى کودکان پایتخت است؟ گفت: 
با طبقه بندى مدارس به تیزهوشــان و غیره بشــدت 
مخالفیم و تلاش مى کنیم به سمت یکپارچگى مدارس 

حرکت کنیم.
رضوان حکیم زاده ادامــه داد: از زمانى که به وزارتخانه 
آمدم بــا وزارت رفــاه تفاهم نامه اى بــراى حمایت از 
کودکان بازمانده از تحصیل داشــتیم. وزارت رفاه آن 
طور که باید به تعهداتش عمل نکرده است. ماالبته قبلاً 
گفته ایم که اگر صفر تا 100 کار را شما انجام دهید تمام 
امکانات را در اختیار شما مى گذاریم، اما اگر ما مى توانیم 
بهتر کار کنیم اجازه بدهید ما کار کنیم. مسئله وزارت 
آموزش و پرورش یا وزارت رفاه نیست، بلکه مسئله ما 
این کودکان هستند و مقیاس ما باید این باشد که چه 

اتفاقات و تحولاتى مى تواند رقم بخورد.

رئیس جمهور براى ساماندهى 28 
صندوق بیمه اى تعهد جدى دهد

تسنیم: نائــب رئیس کمیسیون بهداشــت و درمان 
مجلس با اشــاره به اینکه براى ارتقاى حوزه ســلامت 
در تمام ابعــاد، چاره اى جز ســاماندهى صندوق هاى 
بیمه اى نداریم، گفت: رئیس جمهور براى ســاماندهى 
28 صندوق بیمه اى تعهد جدى دهد. محمدحســین 
قربانى افــزود: رئیس جمهور بایــد در دولت دوازدهم 
یک وحدت رویــه بین وزارت رفاه و وزارت بهداشــت 
ایجاد کند تا سرنوشــت تجمیع بیمه ها صورت پذیرد، 
کما اینکه با پیگیرى مجلس، بیمه سلامت ایرانیان به 
وزارت بهداشت الحاق یافت، ولى به دلیل برخى موانعى 
که ایجاد کردند، ســاماندهى مناسب بیمه ها در قانون 

توسعه ششم امکانپذیر نشد. 

قدرشناس هایى که حالا حمایت 
مى خواهند

چشم ورزش به نوش داروى دولت 
دوازدهم

ورزش/ تــب و تــاب انتخابــات ریاســت 
جمهورى اگرچه هنوز نیفتاده؛ اما با روشن 
شــدن چهره مرد منتخب ملــت، قدرى از 

هیجانات نشات گرفته از شور انتخاباتى و...

خط قرمز/  درگیرى مسلحانه مأموران گشت 
پلیس آگاهى با سارقان مسلح طلا فروشى در 
محدوده دولت آباد با دستگیرى همه اعضاى 

باند سارقان مسلح به پایان رسید...

1215
جزئیات زمینگیر شدن سارقین 

مسلح با شلیک پلیس

آوردن یک کوه یخ از جنوبگان (قطب جنوب)
براى آب آشامیدنى فجیره در امارات متحده 

عربى- درسى براى ما
در اخبار بین المللى دیدم و خوانــدم دولت امارات متحده عربى قصد 
دارد با انتقال یک کوه یخ بسیار بزرگ از جنوبگان (قطب جنوب) که 
یک کشتى غول پیکر آن را یدك خواهد کشید، مشکل آب آشامیدنى 
مردم امیرنشین فجیره را براى مدت پنج ســال حل کند، تعداد این 

مردم حدود یک میلیون نفر برآورد شده است.
در سال 1335 یک ایرانى به نام دکتر محمدعلى جناب که دبیر مدارس 
ایرانى در امیرنشین هاى خلیج فارس بود به تحقیقاتى درباره وضعیت 
آب آشامیدنى و مصرفى امیرنشــین ها که هنوز امارات متحده نشده 
بودند، دســت زد و در کتاب خلیج فارس نوشت. آنان با چه مصیبتى 
آب آشــامیدنى مردم کم شمار شیخ نشــین هاى آن دوران را تأمین 
مى کنند. آب در آن زمان در این نواحى بسیار گران و تهیه آن بسیار به 

سختى امکان پذیر بود.
در سال هایى که طرح آبادانى بنادر جنوب ایران از سال 1334 آغاز شد 
و از همان روزگار صحبت از بندر آزاد به میان آمده بود، مسئله استفاده 
از آب شیرین کن ها مطرح شد و هنگامى که جزیره کیش در سال هاى 
1345 تا 1356 در حال تبدیل به یک مرکز گردشگرى و عمرانى بود، 
تعدادى آب شیرین کن در جزیره نصب شد که من در سال 1368 به 
جزیره کیش رفتم، قسمتى از آب مصرفى جزیره از همین آب شیرین 
کن ها تأمین مى گردید و کم کم با فرســتادن محموله هاى میلیونى 
بطرى هاى آب معدنى از خاك اصلى ایران مســئله آب آشامیدنى تا 
حدود زیادى حل شد و آب جزیره هم که در ساعاتى از روز قطع مى شد 
و ساکنان دچار مشکلاتى مى گردیدند، تا آنجا که مى دانم به صورت 

عادى درآمد.
در جراید ایران شرحى خواندم که قطع و بریدن کوه هاى یخ جنوبگان 
و حمل آن بوسیله کشتى هاى مخصوص سر و صداى هواداران اروپایى 

محیط زیست را درآورده و به این کار ایراد گرفته اند.
اما مطمئن باشید همان قدرت هایى که امارات متحده عربى خشک 
و  لم یزرع و مردم چادرنشین آن نواحى را به صورت امروز درآورده اند 
با توجه به اینکه شــیوخ پول و نفت دارند این مسئله حمل کوه یخ از 
قطب جنوب به فجیره را حل خواهند کرد و اینجا مى ماند درس عبرتى 

که ما باید بیاموزیم.
همه مى دانید که سه چهارم کره زمین را آب تشکیل مى دهد و کشور 
ما در شمال با دریاى خزر (کاسپین) و در جنوب با خلیج فارس و دریاى 
مکران (عمان) و اقیانوس پهناور هند هم مرز اســت. یکى نیست در 
کشور ما که به مسئولانى که مانند بوتیمار نشسته اند و غصه تمام شدن 
آب هاى ایران را مى خورند، بگوید: به جاى غصه خوردن و ماتم گرفتن 

و مردم را ترساندن چرا از امارات متحده عربى سرمشق نمى گیرید؟
در ســال 1300 هـ.ش/ 1921م. ماژور ملوین هــال آمریکایى که از 
متخصصان بزرگ تحقیقات آبى و هیدروگرافى و در استخدام دولت 
ایران بود، صریحاً گفت: او مى تواند اگر دولت ایران هزینه ساخت کانالى 
از دریاى مکران به دریاى کاسپین را تأمین کند، بین این دو دریا کانالى 
حفر کند و کارى کند که روس ها بعدها با ســاخت کانال در آسیاى 
مرکزى کردند و مانع خشک شدن دریاى خزر شدند. بعد از او مهندس 
هومان فرزاد تحصیلکرده آلمان بود این فکر را حدود 30 سال دنبال 

کرد ولى به او خندیدند.
فردیناند دولسپس مهندس فرانسوى بین سال هاى 1859 تا 1869 
کانال ســوئز را حفر کرد و ارتباط بین دریاى سرخ و دریاى مدیترانه 
برقرار شد و ناوگان اروپایى ناچار نبودند براى عزیمت به اقیانوس هند از 
اقیانوس اطلس شمالى به اطلس جنوبى بروند و دماغه امید نیک را دور 
بزنند. دولسپس سپس ارتباط میان اقیانوس کبیر و اقیانوس اطلس را 

با حفر ترعه پاناما برقرار کرد.
من نمى دانم چرا مســئولان ما فقط به فکر طرح هاى روزمره هستند 
مشــکل آب در ایران وجود دارد. مصرف آب ایرانیان نیز بسیار است، 
زیرا 99 درصد ایرانى ها مسلمانند و به غسل و وضو و طهارت پایبندند. 
در فرانســه پاریســى ها براى صرفه جویى صبح ها پارچه خیس را به 
صابون آغشته کرده قسمت بالاى بدن را با آب ماساژ مى دهند. ایرانى 
نمى تواند به وضو و غسل و طهارت بى اعتنا باشد. بعد مسئولان آب ایران 
مى گویند مصرف ایرانى ها از نظر آب زیاد است .فرانسوى ها شراب و 
آبجو به جاى آب مى آشــامند. ایرانى آب مى نوشد. آمارگیرى  آقایان 
مسخره و بى ارزش است. در هر حال استفاده از آب شیرین کن ها براى 
استفاده از آب دریاهاى سه گانه باید دنبال شــود. شنیدم در پایگاه 
هوایى در بوشهر آب شــیرین کن  هاى در گوشــه اى افتاده را به کار 

انداخته و مشکلات شرب پایگاه و شهر تا حدودى برطرف شده است.
آقایان نامزد احراز مقام ریاست جمهورى در مناظرات خود خیلى از 
شرکت هاى دانش بنیان سخن گفتند، نمى دانم چرا این شرکت ها به 
فکر برطرف کردن مشکل کمبود آب کشــور نیستند، از این مشکل، 
چه مشکلى مهم تر و محسوس تر و خطرناك تر، که کشور دچار بى آبى 
شود، بلایى آسمانى بر مملکت و تمدن و تاریخ نازل خواهد شد. همین 
مشکل ریزگردها را در نظر بگیرید. آخر امروزه که دنیا قرون وسطى 
نیست که ناله و گریه و زارى کنیم و گاهى آقاى پروفسور کردوانى را 
جلوى دوربین تلویزیون بیاوریم که توصیه کند مردم موقع رفتن به 
دستشویى در مصرف آب صرفه جویى کنند و یک بار بیشتر سیفون 
را نکشند! (باور کنید خودم شنیدم و خنده ها کردم که مگر مى شود؟)

به جاى این کار باید مؤسسه اقیانوس و دریاشناسى هم و غم خود را بگذارد 
که چگونه مى توان در سراسر کرانه هاى دریاى خزر (کاسپین) و در دریاى 
جنوبى آب شیرین کن نصب کرد و در ضمن سازمان محیط زیست، زحمتى 
بکشد و موضوع ریختن فاضلاب آبریزگاه هاى شهرهاى استان هاى ساحلى 
به آب هاى دریاها را براى همیشه حل و این کار زشت و غیرانسانى را ممنوع 
کند و همین طور فضولات صنعتى کارخانه ها را که باعث نابودى محیط 

زیست و آلودگى آب ها مى شود.

یادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد

خبر

3000737274
سامـانـه پیـامکـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پیشنهادها و ایده هاى خود را از 
طریق  این پیامک 

به گروه اجتماعى ارسال فرمایید.

خودسرانه دارو
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رئیس اداره حقوقى پلیس راهور ناجا تشریح کرد
ابهام هاى قانونى دریافت گواهینامه 

بدون کارت پایان خدمت 
فارس: رئیس اداره حقوقى پلیس راهنمایى و رانندگى نیروى انتظامى 
درخصوص ابهام هــاى قانونى دریافت گواهینامه بــدون کارت پایان 
خدمت سخن گفت. ســرهنگ محمد ترحمى اظهار داشت: در ماده 
54 قانون بیمه آمده است که براى گرفتن گواهینامه نیازى به داشتن 
کارت پایان خدمت نیســت و افراد مى توانند بدون داشتن این کارت 
براى دریافت گواهینامه مراجعه کننــد، در صورتى که طبق ماده 58 
مکرر نظام وظیفه باید فردى را که به خدمت سربازى نرفته دستگیر 
کرد. وى ادامه داد: اگر بخواهیم طبق ماده 58 عمل کنیم باید فردى را 
که بدون کارت پایان خدمت مراجعه مى کند درجا دستگیر کرده و به 
مقام هاى قضایى تحویل دهیم و این مسئله جاى ابهام دارد؛ چرا که از 
نظر اخلاقى درست نبوده و نوعى دام گسترى براى دستگیرى سربازان 
غائب و فرارى محسوب مى شود. ترحمى تأکید کرد: ما طبق قانون باید 
از یکسو خدمات ارائه دهیم و از سوى دیگر باید فرد را دستگیر کنیم و 

این مسئله تعارض قوانین محسوب مى شود.

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش:
 13 درصد 15 تا 17 ساله ها مدرسه 

نمى روند
ایسنا: على زرافشان؛ معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و 
پرورش مى گوید:87 درصد دانش آموزان 15 تا 17 ساله مدرسه 
مى روند. زرافشان با بیان اینکه در دوره اول متوسطه سه درصد 
بازمانده از تحصیل داریم که به هیچ وجه در مدرسه نیستند، 
گفت: نرخ خالص نام نویسى در دوره دوم نیز 79/56 درصد در 
دختران و 84/85 درصد در پسران و میانگین کشورى 82/24 
درصد است. پوشــش دانش آموزان 15 تا 17 ساله، 87 درصد 
است که در مدرسه هســتند. وى گفت: در دوره دوم در حال 
حاضر هشت درصد افراد در ســن تحصیل در مدرسه حضور 
ندارند. براى این تعداد باید شناسایى مورد به مورد انجام داد. وى 
به مشکل نبود سامانه یکپارچه در خصوص کودکان بازمانده از 
تحصیل اشاره کرد و گفت: هر نهادى سامانه اى براى خود دارد، 
اما وجود سامانه یکپارچه براى شناسایى سه درصد بازماندگان 
در دوره اول متوســطه و هشــت درصد در دوره دوم متوسطه 

لازم است. 

روابط عمومى سازمان پزشکى قانونى کشور اعلام کرد
رشد  27 درصدى پرونده هاى قصور 

پزشکى در سال گذشته
خبرگزارى صدا و سیما: رســیدگى بــه پرونده هاى قصور 

پزشکى در سال گذشته با رشد 27/2 درصدى مواجه بود .
روابط عمومى ســازمان پزشکى قانونى کشــور اعلام کرد: از 
7214 پرونده قصور پزشکى در ســال گذشته 3126 پرونده 

منجر به محکومیت و 4888 مورد نیز تبرئه شد.
بر اساس آمارها بیشترین میزان شکایات به ترتیب مربوط به 
رشــته هاى جراحى زنان و زایمان و نازایى با 1157، جراحى 
عمومى با 976، جراحــى ارتوپدى با 731، دندانپزشــکى با 
686 و پزشکى عمومى با 522 مورد است. بررسى هاى آمارى 
پنج سال گذشته سازمان (1391 تا 1395) نشان مى دهد که 
رشته جراحى زنان و زایمان همواره در صدر آمار شکایات قصور 
پزشکى قرار داشته اســت. به طور کلى در پنج سال گذشته، 
4157 شکایت در حوزه زنان و زایمان به پزشکى قانونى ارائه 

شده که رتبه اول آمار شکایات را به خود اختصاص مى دهد.

گروه جامعــه - محمود مصــدق: معاون توســعه 
مشارکت هاى مردمى کمیته امداد امام خمینى از تلاش این 
نهاد براى کاهش همپوشانى مراکز نیکوکارى و مؤسسات 

خیریه در ارائه کمک به محرومان خبر داد.  
على محمد ذوالفقارى در نشست خبرى صبح دیروز خود 
در پاسخ به پرســش «قدس» مبنى بر این که کمیته امداد 
چه برنامه خاصى براى متمرکز کــردن فعالیت هاى مراکز 
نیکوکارى دارد؟ گفت:این کمیته در ارائه مجوز فعالیت به 
مراکزنیکوکارى و مؤسســات خیریه و همچنین نظارت بر 
آن ها هیچ نقش و مسئولیتى ندارد به همین دلیل اطلاعات 
دقیقى نداریم که یک نیازمند از چند خیریه کمک مى گیرد 
بنابر این در تلاشیم تا با نظام بخشى شبکه ارتباطى کمیته و 

تبادل اطلاعات با خیریه ها، همپوشانى ها کمتر شود. 

وى با اشــاره به این که آمار دقیقى از تعداد مؤسســات 
خیریه فعال در کشور ندارد، تصریح کرد: در حال حاضر 
با 1255 مرکز نیکوکارى و مؤسسسه خیریه که با کمیته 
امداد امــام خمینى اهداف مشــترك دارنــد همکارى 
اطلاعاتى مى کنیم و از این طریــق از چند محل به یک 

نیازمند کمک نمى شود.
ذوالفقارى توســعه فرهنگ انفاق، مشارکت بیشتر مردم و 
ساماندهى کمک هاى سایرین را از اهداف مهم کمیته امداد 
امام خمینى در راســتاى محرومیت زدایى دانست و گفت: 
قطعاً این اهداف با دریافت اعتبــارات دولتى و کمک هاى 

مردمى از طریق صدقات، فطریه و... محقق مى شود. 
وى با اشــاره به این که کمیته امداد در مســیر حامى یابى 
حرکت مى کند، تصریح کرد: این کمیته تا کنون 10 میلیون 

خیر را ســازماندهى کرده اســت که 8 میلیون نفر از آن ها 
در حوزه صدقات و مابقــى در حوزه اکــرام یتیم، اطعام و 

غیره هستند. 
به گفته وى کمیته یاد شده به طور میانگین 10 هزار حامى 
جذب مى کند اما با این وجود 10 هزار یتیم در کشور وجود 

دارد که فاقد حامى هستند. 
وى با بیان اینکه درآمدهاى مردمى 25 درصد درآمدهاى 

کمیته امــداد امام خمینى را تشــکیل مى دهــد، گفت: 
درآمدهاى مردمى این کمیته در ســال گذشــته 1463 

میلیارد تومان بوده است.
وى سپس به ثبت نام حامیان جدید در ماه رمضان امسال 
اشاره کرد و گفت: سال گذشــته صد هزار نفر به مجموعه 
حامیان کمیته امداد اضافه شده است و در تلاش هستیم تا 

این رقم در رمضان امسال افزایش یابد. 
ذوالفقارى ســپس به بحث موانع مشارکت خیرین و مردم 
پرداخت و گفت: یکى از این موانع دستبرد زدن به صندوق 
صدقات است که کمیته امداد براى رفع این مشکل در تلاش 
است تا صندوق ها را ضد سرقت و در جاهاى امن نصب کند.

وى اطلاع نداشتن خیرین از نحوه مصرف کمک ها را مانع 
دیگر مشارکت خیرین خواند و گفت: براى رفع این مانع نیز 
در تلاش هستیم تا با اطلاع رســانى بیشتر مسیر مصرف 
کمک ها را مشــخص کنیم. مثلاً از400 میلیارد تومانى که 
سال گذشته در پى اجراى طرح اکرام یتیم جمع آورى شد 

ریالى از آن در جاى دیگر هزینه نشده است. 
وى با اشــاره به این که برخى از مردم نگرانند که طرح هاى 
کمیته امداد به گداپرورى منتهى شــود، گفت: براى رفع 
این نگرانى نیز کمیته به دنبال اجراى طرح هایى اســت که 
توانمندى نیازمندان را افزایش دهد بر همین اساس کمک ها 

در قالب آموزش، ازدواج، ساخت مسکن و... ارائه مى شود. 
وى با اشــاره به جمع آورى 35 میلیــاردى درآمد کفاره و 
فطریه در سال گذشته، گفت: برنامه هاى متنوعى در قالب 
ســفره هاى اطعام، جذب حامیان جدید، صله رحم ایتام با 

مسئولان در ماه رمضان خواهیم داشت.
به گفته وى امسال نیز مثل سال هاى قبل سفره هاى ایتام در 

استان هاى مختلف کشور پهن مى شود. 
ذوالفقارى در خاتمــه از اجراى طــرح مفتاح الجنه در ماه 
رمضان خبر داد و گفت: در این طرح صله رحم از خانواده هاى 
تحت حمایت با خیرین و مســئولان خواهد بود تا در این 

دیدارها به نیازهاى مددجویان پاسخ داده شود.

معاون توسعه مشارکت هاى این نهاد در پاسخ به «قدس» خبر داد
کمیته امداد در ارائه مجوز و نظارت بر موسسات خیریه هیچ مسئولیتى ندارد 

 جامعه / مسعود حیدرى معینى     در مصوبه هفتصد 
و هفتادمین جلســه شــوراى عالى آموزش و پرورش 
مورخ 1387/4/25که موضــوع آن اصول و چارچوب 
برنامه و فعالیت هاى آموزشــى و پرورشى دوره پیش 
دبستانى است به صراحت بیان شده که اصول حاکم بر 
فعالیت هاى آموزشى و پرورشى در دوره پیش دبستانى 

باید هماهنگ با اهداف و محتواى دوره ابتدایى باشد.
فعالیت هایى که مغفول مانده و بیشتر مجریان آن که 
مدارس غیر دولتى هستند به حاشیه هایى مى پردازند 
که اصلاً مد نظر آموزش و پرورش نیست اما متاسفانه 
تعارف ها و عدم کنترل کیفى لازم سبب شده که مردم 
هم سر در گم شوند و به رغم پرداخت هزینه هاى گزاف 

آنچه را که انتظار دارند دریافت نکنند.
به عنوان مثال در دوره پیش دبستانى باید به فرهنگ 
بومى و محلى کودکان عنایــت و محتواى مورد نیاز به 
صورت غیرمتمرکز تدوین شــود و در پایان ارزش یابى 
نوآوران بر اساس مشاهده رفتار و عملکرد گروهى آنان 
با رویکرد تشــویقى صورت گیرد در حالى که گزارش 

هاى مردمى چیز دیگرى را مى گوید.
* چند بار شهریه مى گیرید؟!

خانم معتمدى؛ ولى یک دانش آموز مى گوید: براى ثبت 
نام فرزندم در یکى از مراکز پیش دبســتانى وابسته به 
آموزش و پرورش یک میلیــون و450هزار تومان بابت 

شهریه پرداخت کردم . 
وى مى افزاید:چون کارمند هستم و ناچارم یک ساعت 
دیرتر دنبال فرزندم بروم بنابر این 450هزارتومان دیگر 
هم بابت آن پرداخت کردم که البتــه فقط دوماه این 
ماجرا ادامه داشــت .معتمدى با دلى پردرد مى گوید: 
وقتى 2ماه از سال گذشت بدون اطلاع قبلى نامه اى به 
دستم دادند که باید 650 هزارتومان هم بابت روزهاى 
پنج شنبه پرداخت کنم و اکنون هم براى جشن پایان 
ســال 89 هزارتومان دیگر از ما پــول گرفتند و پایان 
اردیبهشــت را اختتامیه کار خود اعلام کــرده اند آیا 
این انصاف اســت؟ مگر فعالیت مراکز آموزشى تا نیمه 
خرداد ماه ادامه ندارد؟ پس آموزش و پرورش چه چیز 

را رصد مى کند؟
* لوتى گرى و کلاه شاپو

خانم شــاکرى از دیگر اولیا که خودش فرهنگى است 
اظهار مى کند:اولویت در پیش دبستانى تربیت دینى با 
رویکرد قرآنى است ،فقط چند آیه را به بچه ها مى گویند 
که حفظ کنند آنوقت در مراســم جشن نیمسال اول 
مراسم رقص بر پا مى کنند،لباس لوتى هاى چاله میدان 
با کلاه شاپو را به تن پسرها مى کنند و رقصیدن دختران 
را روى استیج به اجرا مى گذارند. خیلى متاسفم که همه 
چیز به مسخره گرفته مى شود و با فرستادن چند عکس 
و فیلم دیگر گزارش خلاف واقع را به آموزش و پرورش 
مى دهند تا بتوانند امتیاز خودشان را بالا ببرند و شهریه 

بیشترى از مردم بگیرند.
آقاى خدایار یکى دیگر از اولیاى دانش آموزان هم از بابت 
شهریه هاى نامتعارف گله دارد و مى گوید: ابتداى سال 

به ما گفتند کــه یک میلیون 
و600هزار تومان مبلغ شهریه 
است و بعد از چند ماه لیستى 
به ما دادند و 120هزارتومان 
بابــت هزینــه کرایه ســالن 
ورزشــى45هزارتومان بابت 
ایاب و ذهاب 150هزارتومان 
بابت لوازم التحریــر و کتاب 
هــاب آموزشــى 150هزار 
تومــان بابــت کلاس هــاى 
سفالگرى،نقاشــى،آمادگى 
کلاس اول،زبــان انگلیســى 
بابــت  و135هزارتومــان 
برگــزارى اردوهــا از مــا 

درخواست کردند. 
*شخصیت کودك را له نکنید

آقاى معین آبادى مى گوید: ظهر که فرزندم از مدرسه آمد 
به شدت گریه مى کرد و به من مى گفت که تو باباى خوبى 
نیستى وقتى جویاى علت شدم به من گفت: امروزجشن 
داشــتیم و از بچه ها عکس گرفتند اما خانم ناظم من را 
بیرون کشــید و گفت از من عکس نگیرند چون تو پول 
نداده اى من را بیرون کردند و من هم جلوى دوســتانم 

خیلى خجالت کشیدم و دیگر به مدرسه نمى روم. 
وى اظهار مى کند: اصلاً از جریــان عکس و پول خبر 
نداشــتم و چقدر خوب بود حداقل از بچه من عکس 
مى گرفتند و قبل از چاپ از من مى پرســیدند که پول 
آن را پرداخــت مى کنم یا خیر، ولى شــخصیت بچه 

من را جلو بچــه هاى دیگر 
لــه نمى کردند،خدا مى داند 
چقدر تلاش کردیم تا دوباره 

این بچه به مدرسه رفت. 
خانم نیرى هــم مى گوید: 
علاوه بر شهریه هر چند روز 
یک بار بــه عناوین مختلف 
مثلا:6هزارتومان بابت یک 
قطعه عکس،30هزارتومان 
بابت جشــن تولــد گروهى 
50هزارتومــان بابت هدیه 
روز معلم و دیگر مســایل از 
ما پول خواسته اند و جالب 
اینست که هر بار به عناوین 
مختلــف طورى مســئله را 
عنوان مى کنند که گویى ما والدین آن را خواســته ایم 
در صورتیکه خودشان به چند نفر از اولیا خط مى دهند 
و ما را در مقابل کار انجام شده قرار مى دهند که دور از 

عدالت است .
 *کلاس هاى نقاشى و کاردســتى فوق برنامه 

نیست،لطفاً پول نگیرید!
مدیرکل دفتر آموزش پیش دبســتانى وزارت آموزش 
و پرورش در گفت وگو با خبرنــگار ما مى گوید:در حال 
حاضر حدود 900هــزار دانش آمــوز در مقطع پیش 
دبستانى مشغول به تحصیل هستند که طبق مصوبات 

برنامه درسى مشخصى دارند.
رخساره فضلى محتواى متداول در این دوره را مشتمل 

بر عناوین انس با قرآن، شعر و ســرود، بازى، نقاشى، 
کاردستى، نمایش خلاق، بحث و گفت وگو، مشاهده، 
آزمایش، گردش علمى و تماشــاى فیلم و آشنایى با 
نحوه اســتفاده از فناورى هاى جدیــد اعلام مى کند و 
مى افزاید: ایــن فعالیت ها در فراینــد تولید محتواى 
آموزشى، با نگاه تلفیقى و باهدایت مربى، به روش فعال 
به اجــرا در مى آیند ودر اصل ایــن وظیفه ذاتى پیش 

دبستانى ها ست.
* در پیش دبستانى تربیت باید قرآنى باشد  

مدیرکل دفتر آموزش پیش دبســتانى وزارت آموزش 
و پرورش تاکیــد مى کند: اگر مدرســه اى براى انجام 
برنامه هایى با عنوان فوق برنامه براى پیش دبستانى ها 
بخواهد از مردم پول بگیرد به این معنى اســت که کار 

خودش را به درستى انجام نمى دهد.
وى اظهار مى کند:متاســفانه کار هاى اصلى و ذاتى که 
ماموریت این دوره است در پیش دبستانى انجام نمى شود 
و در برخى از بخش ها گرایش به آموزش الفبا بیشتر است 
و بچه ها در این فضا محصور مى شــوند که به رشدشان 

کمک نمى کند و این نتیجه عدم رعایت قانون است.
مدیــران و مربیان باید بدانند در پیش دبســتانى باید 
بسترها براى شکوفایى اســتعداد کودکان فراهم شود 
و اگر در حوزه اجراى سیاســت هاى آموزش و پرورش 
مشکلاتى وجود داشته باشد باید مسئولان امر پاسخگو 
باشند.  رخساره فضلى تأکید مى کند:نگاه ما در آموزش 
و پرورش فرهنگى و کارکرد اصلــى آن تعلیم همراه با 
تربیت است بخصوص در پیش دبســتانى که تربیت 

قرآنى مدنظر است.

آنچه مى خوانید
بر اســاس مصوبه شــوراى عالى آموزش 
و پــرورش اصول حاکــم بــر فعالیت هاى 
آموزشى و پرورشى در دوره پیش دبستانى 
باید هماهنگ بــا اهداف و محتــواى دوره  
ابتدایى باشد اما متاسفانه بسیارى از این 
فعالیت ها مغفول مانده و مسئولان مدارس 
غیر دولتى ترجیح داده اند به حاشیه هایى 
بپردازنــد که در راســتاى سیاســت هاى 
آموزش و پرورش نیست .در همین راستا 
اولیاى دانش آموزان هم برغم هزینه هاى 
گزافى که مى پردازند از آنچه در این مراکز  

ارایه مى شود رضایت ندارند.

مصوبات شورایعالى آموزش و پرورش اجرا نمى شود

هزینه هاى بى حساب و کتاب  پیش دبستانى ها  بر دوش خانواده ها 
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

ایبنا: بابک نیک طلب، شاعر و منتقد ادبی از انتشار دو مجموعه شعر جدید برای 
نوجوانان خبر داد و گفت که این آثار تا پایان سال منتشر می شود.  وی گفت: در 
حال حاضر مشغول تولید دو مجموعه شعر برای نوجوانان هستم که امیدوارم تا 
پایان سال منتشر شود. یکی از این مجموعه ها دربردارنده 30 شعر در قالب رباعی 
است که در ادامه مجموعه »با فرفره ها به شادی باد بگرد« است که سال گذشته 
از سوی انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان منتشر شده و شامل 

24 رباعی برای نوجوانان بود.

نیک طلب با دو مجموعه شعر جدید

تسنیم: مرتضی امیری اسفدقه شاعر با بیان اینکه شاعران امروز قوی هستند، 
گفت: غرب زدگی با شناخت غرب متفاوت است. من فکر می کنم که غرب زدگی و 
سوءتفاهم در باب شناخت قالب های شعری باعث شد که قصیده را نادیده بگیریم؛ 
چون قصیده بازگشــت به خانه پدری است. قصیده بازگشت به مفاهیم اصلی و 
اساســی زندگی است. قصیده بازگشت به کهنگی نیست، سبک قصیده سبک 
بازگشت نیست، قصیده چشم به پیش رو دارد، نه پشت سر. این خاصیت اصلی 

و اساسی شعر است. این ها دچار سوءتفاهم یا به قولی دچار سوءتفاوت شدند.

شاعران امروز قوی هستند

فرهنگ: سی وششــمین مراسم شب شــاعر انقاب اســامی امروز از ساعت 
۱۷ در نخلســتان سازمان هنری رســانه ای اوج در راستای پاسداشت کیومرث 
عباسی قصری برگزار می شــود. این مراسم با حضور چهره های نام آشنایی چون 
مرتضی امیری اسفندقه، علیرضا قزوه، اسماعیل امینی، بهروز یاسمی، علی محمد 
مؤدب، محمدمهدی سیار، رضا اسماعیلی، حسین اسرافیلی، بیژن ارژن و تنی چند 
از عاقه مندان به شعر و ادب فارسی در نخلستان سازمان هنری رسانه ای اوج واقع 

در خیابان آیت الله طالقانی، خیابان برادران شهید مظفر)شمالی( برگزار می گردد.

سی وششمین شب شاعر برای عباسی قصری

سردار کارگر خبر داد
رونمایی از 219 کتاب به مناسبت سالروز آزادی خرمشهر

 ایبنا: ســردار دکتر بهمن کارگر، رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت ســالروز آزادسازی خرمشهر در تشریح 
برنامه های سالروز آزاد سازی خرمشهر ضمن اعام برنامه نهاد های مختلف از برگزاری نشست های تخصصی و 

رونمایی از 2۱9 عنوان کتاب همزمان با سالروز آزاد سازی خرمشهر خبر داد.
کارگر با اشاره به سیاست بنیاد حفظ آثار در تولید سالانه 30عنوان کتاب در هر استان ادامه داد: با توجه به سیاستگذاری 
بنیاد حفظ آثار مقرر شده در هر استان سالانه 30عنوان کتاب با موضوع دفاع  مقدس تدوین و منتشر شود. بنیاد شهید و 

امور ایثارگران، دهمین کنگره ملی تجلیل از ایثارگران را با حضور رئیس جمهوری برگزار می  کند. 
رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت سالروز آزادسازی خرمشهر در تشریح برنامه های گرامیداشت سالروز فتح خرمشهر اظهار 
کرد: درمجموع 500 برنامه ازسوی سازمان ها و نهاد های مختلف پیش  بینی شده است.  سه شنبه دوم خرداد با عنوان روز 
»سلحشوری، پایمردی، ایثارگری و مدافعان حرم« نام گذاری شده است. در این روز برنامه های عمومی در همه اماکن و 
مراکز با برگزاری نمایشــگاه های فرهنگی هنری با توجه به رشادت های رزمندگان عملیات بیت المقدس و مدافعان حرم 
گرامی داشــته می شود. برپایی ۱00نمایشگاه کتاب و عکس از این جمله است. برپایی ایستگاه های صلواتی، آذین بندی 
معابر عمومی و همچنین دیدار با خانواده معظم شهدای حماسه آزادسازی خرمشهر و مدافعان حرم، از دیگر برنامه های 
سالروز فتح خرمشهر است.   کارگر اظهار کرد: نخستین کنگره سرود، ترانه و تصنیف دفاع  مقدس، برپایی نخستین نشست 
گفتمان موســیقی دفاع مقدس و آغاز داوری مرحله نخست جشنواره »فانوس« ویژه تولیدات هنری و سینمایی ادارات 
کل حفظ آثار استان ها و آغاز داوری مسابقه بین المللی کاریکاتور »ترامپیسم« و بررسی بیش از یک هزار و 200 اثر از ۷5 
کشور جهان همزمان با سالروز آزادسازی خرمشهر برگزار می شود؛ عاوه بر این ۱5آئین شب شعر نیز پیش بینی شده است. 

گزارش خبری

 فرهنگ/ زهره کهندل   ســاخت یک  بازی 
ایرانی به نام »فرش« برای بســیاری جالب توجه 
است که مگر می شود یک بازی رایانه ای الهام گرفته 
از هنر ایرانی باشد؟ مگر می شود موضوع یک بازی 
رایانه ای، فرش باشــد و گیمر با پازل وارد بازی و 
مراحل تازه ای از آن شــود. این بازی توسط یک 
بازی ســاز جوان ایرانی به نــام »مهدی بهرامی« 
ســاخته شــده و توانســته نظر گروه های سنی 
مختلفی را جلب کند. این بازی برای گروه خاصی 
طراحی نشده است. این بازی دارای دو نسخه رایانه 
شخصی و پلتفروم اندروید است. با مهدی بهرامی، 
بازی ساز جوان کشورمان درباره موانع و راهکارهای 
پیش روی ساخت بازی رایانه ای با نمادهای هنری 

و فرهنگی گفت وگو کردیم که می خوانید.

 مشــکلات صنعت بازی سازی با توجه به 
نوپا بودن این صنعت، کم نیست. به نظر شما 
که در حوزه بازی های بومی  فعالیت می کنید، 
مهم ترین مشــکل پیش روی این صنعت 

چیست؟
ضعف تجربه یکی از مهم ترین مشکات در حوزه 
صنعت بازی سازی است. تا به پختگی برسیم، زمان 
می برد، چون نیروهای این حوزه، جوان و کم تجربه 
هستند و طی سال های اخیر به طور جدی به این 

صنعت توجه شده است.

 چطور باید این ضعف تجربی را جبران کرد؟
با تربیت نیروی متخصص و آموزش. بازی سازان 
بزرگ و باتجربه جهان را به کشور دعوت کنیم تا 
دوره های آموزشی برگزار کنند و نیروهای ایرانی 
که در شــرکت های بازی سازی بزرگ جهانی کار 
می کننــد را جذب کنیم تا بتوانیــم از تجربیات 
موفق آن ها استفاده کنیم. حتی حضور آنان برای 
برگزاری دوره ها و کارگاه های آموزشی هم مفید 

است. 

 شما در هلند تحصیل و کار کردید. چه شد 
که تصمیم گرفتید به ایران برگردید؟

من آنجا در یک شرکت بازی سازی کار می کردم و 

همیشه دوست داشتم ایده های خودم را اجرا کنم. 
اگر به کشورم برگشتم به این معنا نیست که فقط 
در ایران فعالیت کنم، می خواهم در اینجا کار کنم، 
ولی هدفم فقط بازار ایران نیست؛ بلکه می خواهم 
تولیدات داخلــی را در بازار خارجی بفروشــیم. 
ازنظر اقتصادی هم ســاخت بازی در ایران نسبت 
به کشــوری همچون هلند، ارزان تر است، چون 
دســتمزد نیروها در اینجا بالا نیست. بنابراین در 
ایران بهتر می توان پیشرفت کرد، ولی باید توجه 
داشــت که این محصول در بــازار بین المللی هم 
مشــتری داشته باشد. من اگر در هلند می ماندم، 
فقط می توانستم کارمند یک شرکت بازی سازی 
شوم، ولی اینجا خودم یک شرکت بازی سازی دارم 

تا ایده هایم را اجرا کنم. 

 آیا بازی های رایانه ای ایرانی قابل  رقابت در 
عرصه بین المللی هستند؟

ما در خاورمیانه وضعیت بســیار خوبی داریم و 
هیچ کدام از کشورهای همسایه نمی توانند با ما 
رقابت کنند، امــا در عرصه جهانی، نیاز به کار و 
تاش بیشتری است. بازی های ایرانی که ساخته 

شــده اند، در بازار جهانی موفــق بوده اند، ضمن 
این که بازی های بزرگ و پرخرجی نیستند. یکی 
از مزایای صنعت بازی سازی هم همین است که 
می توان بازی های کوچک اما موفق ســاخت که 

بسیار هم درآمدزاست. 

یعنــی ســرمایه گذاری روی بازی های   
موبایلی؟

بله، حتی در ایران هم بسیاری بازی برای مصرف 
داخلی می ســازند که روی کافه بــازار بارگذاری 
کنند، اما متأسفانه رقابت بدی در حوزه بازی های 

موبایلــی داخلی پیش آمده که باعث شــده کار 
باکیفیت کمتر تولید شــود. البته کســانی هم 
هستند که ماکشان بازار خارجی است و هدفشان 

محدود به کافه بازار و آن سطح از بازی ها نیست.

 منظورتان بازی های سطح پایین است؟
فکر می کنم بســیاری از بازی های موبایلی روی 
کافه بازار، ســطح بالایی ندارنــد. اگر صفحه اول 
کافه بــازار را ببینید، 90درصــد بازی ها با تیپ 
بازیگرهای فیلمفارسی هستند، گویی چیزی باب 
شــده که همه به دنبال آن می روند، درحالی که 
باید طوری بازی درســت کننــد که صرف نظر 
از درآمدزایی، محتوای خوبی هم داشــته باشد 
و بتوانیم آن را به دوســتان و اطرافیان پیشنهاد 

بدهیم. 

 شــما با چه هدفی به دنبال استفاده از 
نمادهای بومی  در بازی ســازی رفتید؟ آیا 
اســتفاده از نمادهای بومی  و فرهنگی در 

بازی سازی مشتری دارد؟
من وقتی به هلند رفتم، احساس کردم از فرهنگ 

ایرانی فاصله گرفته ام. برای همین دوست داشتم 
کارهایی را تولید کنم که با فرهنگ کشورم ارتباط 
داشته باشد. اگرچه سرمایه تبلیغاتی برای معرفی 
بازی نداشتم، اما این بازی ها در صنعت بازی سازی 
جهانی دیده شــد، چون بازی ها خیلی شــبیه 
به هم و با موضوعات تکراری شــده اند. مثاً اگر 
درباره خاورمیانه بازی تولید می شود، به جنگ و 
خونریزی می پردازند. به همین دلیل بازی هایی با 
نمادهای بومی  ایرانی می تواند موردتوجه در عرصه 
جهانی باشد. شاید در بازار ایران چنین ایده هایی 
چندان مشتری نداشته باشد، اما در بازار جهانی، 

ایده های نو و بکر مشتری دارد.

 آیا با نمادهای بومی  می توان سرگرمی  در 
بازی ایجاد کرد؟

قطعاً می شــود؛ چــون همــه ایــن نمادها و 
طرح های هندسی که در هنر ایرانی به کار رفته، 
پشتوانه اش قوانین ریاضی اســت و این قوانین 
معمولاً سرگرم کننده هستند. در قوانین ریاضی، 
ســرگرم کنندگی و جذابیت وجود دارد، به ویژه 
معماگونــه بودن آن، ولی ممکن اســت چندان 
هیجان انگیز نباشــد، چون جنــگ و خونریزی 
ندارد. اما بازی هایی با نمادهای هنری و فرهنگی 

بازخوردهای بسیار خوبی داشته است.

 این بازی هــا چقدر می توانند در معرفی 
فرهنگ و هنر کشورمان مؤثر باشند؟

این بازی ها نمی توانند ســطح فرهنگ و یا هنر 
جامعــه ای  را چندان متحول کنند، اما یک بازی 
موفــق می تواند فرهنگ یا هنر ملتی را به مردم 

کشورهای دیگر بشناساند. 
امــروز بازی های غربی تصویر ناخوشــایندی از 
کشورهای خاورمیانه به مخاطبان القا می کنند 
و در این محصولات، جوامع آسیای غربی بسیار 
خشن شناسانده می شوند، به طور ی که گیمر تنها 
تصویــر جنگ و خونریزی را از این منطقه کهن 
در ذهن دارد و باید با ســاخت بازی هایی دارای 
نمادهای بومی  و هنــری، این ذهنیت را اصاح 

کرد.

بررسی راهکارهای پیش روی توسعه این صنعت در کشور

نداشتن تجربه مهم ترین مشکل صنعت بازی سازی است

یادداشت

خبر

نگاه های کاسبکارانه به شعر

 کامران شرفشاهی  
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران درحالی به کار خــود پایان داد که 
درمقایسه با نمایشگاه های پیشــین، بازدیدکنندگان کمتری داشت و 
علی رغم مشــکات فراوانی که همچنان دست به گریبان صنعت چاپ 
و نشر است، تعداد عناوین منتشرشده به ویژه در قلمر ادبیات، بیانگر رقم 

قابل ماحظه ای است.
گذشــته از رقم شمارگان کتاب های منتشرشده و سایر آمار و ارقام که 
چندان قابل اعتماد به نظر نمی رسد، موضوع سطح کیفی انبوه آثار ارائه شده 
از چنان حساسیتی برخوردار است که نمی توان از کنار آن به سادگی عبور 
کرد. عرضه حجم سرســام آوری از کتاب های ادبی به خصوص در زمینه 
شعر و مشخصاً شعر آزاد یا سپید و رویکرد ناشران بیشتری در این رشته، 
با عنوان »ناشر تخصصی شعر« این نگرانی را پدید آورده که شعر بیش از 
هرزمان دیگری در معرض سوءاستفاده های ناروا و نگرش های کاسبکارانه 
قرار گرفته اســت. با تورق کوتاه اکثر مجموعه های به چاپ رسیده این 
واقعیت به عینه آشکار می شود که هیچ نگاه متخصصانه ای در بررسی و 
تأیید این مجموعه ها وجود نداشته و انگیزه اصلی ناشر از چاپ این گونه 
کتاب ها، تنها سودجویی و بهره برداری از احساسات و ساده انگاری کسانی 
بوده که اگر بخواهیم خوش بینانه درمورد آن ها قضاوت کنیم، می بایست 
هنوز سال ها در این عرصه به مطالعه و طبع آزمایی بپردازند. مروری بر 
آثار منتشرشده توسط برخی از ناشران نشانگر این واقعیت است که اگر 
در گذشته ناشران خود را درقبال فرد، جامعه و آینده مسئول و متعهد 
احساس می کردند، امروزه این بینش جای خود را به تلقی سوداگرانه ای 
داده که حاضر است هروسیله ای را مجاز و مشروع بشمارد. تبلیغات وسیع 
و بی سابقه با متن هایی بیگانه با شعر همانند »چاپ مجموعه شعر حتی 
در یک نسخه« از مجوز تا چاپ با قیمت مناسب!، جنجال و هیاهو به راه 
انداختن، نمایش های رونمایی و جشن امضا برگزارکردن و در اندک زمان 
با تیراژهای اندک به چاپ چندم رسیدن و مانور دادن بر چاپ های مکرر، 
از جمله ترفندهایی است که غالباً موجب دلخوشی زودباورانی می شود 
که در چشم برهم زدنی خود را در قله می یابند و نمی خواهند باور کنند 
که طی این مسیر بدون عرق ریزی غیرممکن است. جای تأسف دارد که 
گفته شــود برخی از این ناشران مثل صیادان از شاعران نامدار به عنوان 
طعمه استفاده می کنند و با چاپ چندمجموعه از شاعران صاحب نام و 
به رخ کشیدن این موضوع می کوشند جوانان نورسیده جویای نام را به 
چاپ کتابشان تحت »برند« خود با دریافت مبالغ گزاف دعوت کنند که 
در این حالت هردو گروه شــاعران بازیچه دست کسانی قرار می گیرند 
که به جز نفع شــخصی خود، هیچ هدف دیگری ندارند. عرضه فراوان و 
ســرگیجه آور کتاب های به اصطاح شعر، با مضامین و محتوای یکسان 
هشداری است نسبت به رواج نوع دیگری از سوءاستفاده و باج خواهی در 
عرصه فرهنگی که تداوم آن می تواند منجر به دلزدگی مخاطب به سبب 
مواجهه با انبوه آثار سست و بی رمق شده و مجال عرضه آثار ارزنده را به 
یغما ببرد. عوارض ناگوار و سرخوردگی هایی که این پدیده به دنبال دارد 
ایجاب می کند که از نقد و بررسی عملکردها در حوزه نشر غفلت نورزیم.

کتاب ۱۴درصد ارزان تر شد
فرهنگ: در فروردین ۱39۶ تعداد 2هزار و 993 عنوان کتاب منتشــر 
شده است که درمقایسه با دوره زمانی مشابه در سال گذشته، ۱2درصد 

افزایش داشته است.
براســاس آمار و اطاعات کتاب های ثبت شده در سایت مؤسسه خانه 
کتاب، بیشــترین شــمارگان کل به موضوع کودک و پــس از آن به 
کتاب های کمک درسی اختصاص دارد و موضوع دین، ادبیات، موضوع 

علوم اجتماعی و موضوع علوم عملی در رتبه  های بعدی قرار دارند.
براساس این آمار، قیمت متوســط کتاب در فروردین ماه سال گذشته 
۱4هزار و ۷۸3 تومان بوده که درمقایســه با فروردین ماه سال جاری با 

کاهش ۱4درصدی به ۱2هزار و ۷۱9 تومان رسیده است.
در فروردین  ماه امســال، 2هزار و 32۷ عنوان کتاب در تهران منتشــر 
شده است. شهرستانی ها در همین بازه زمانی ۶۶۶ عنوان کتاب منتشر 
کرده اند که نسبت به سال گذشته با افزایش ۸۱ درصدی روبه رو شده اند.

کتاب های منتشرشده در بازه زمانی یک ماهه فروردین 9۶ ازسوی 2هزار 
و 202 پدیدآورنده انتشار یافته که از این تعداد، ۱۶49 نفر مرد و مابقی 

زن بودند.

آنچه می خوانید

ما در خاورمیانه وضعیت بســیار 
از  هیچ کــدام  و  داریــم  خوبــی 
کشورهای همسایه نمی توانند با ما 
رقابت کنند، اما در عرصه جهانی، 
نیاز به کار و تلاش بیشتری است



 کارشناسان از چرخه اقتصادی خرید و فروش آثار هنری می گویند 
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تسنیم: سخــنگوی 
شورای صنفی نمایش 
گفت: در طرح اکران 
مبارک  مــاه  ویــژه 
اکــران های  رمضان 
قبل از ساعت ۱۷ نیم 
بهــا و بعد از آن تمام 

بها خواهد بود. غلامرضا فرجی گفت: در جلســه 
اول خرداد ماه، قــرارداد فیلم »فصل نرگس« در 
گروه استقلال بعد از فیلم »رگ خواب« و قرارداد 
فیلم سینمایی »دو عروس« در گروه زندگی بعد 
از فیلم »نقطه کور« ثبت شــد. وی اعلام کرد: در 
طرح اکران ویژه ماه مبارک رمضان اکرانهای قبل 
از ســاعت ۱۷ نیم بها و بعد از آن تمام بها خواهد 
بود. همچنین فیلم هایی که سقف ۱0 هفته آنها به 
پایان رسیده است می توانند بعد از ساعت 24 در 

ماه مبارک رمضان اکران فیلم داشته باشند. 

اکران های نیم بها در ماه رمضان 
فریــــدون  مهــر: 
شهبازیــــان رهبــر 
ارکســـتر ملی ایران 
گفــت: با توجــه به 
فرا رســیدن ایام ماه 
مبــارک رمضــان در 
حال حاضر مشــغول 

بازسازی ارکستر هستیم که بتوانیم با برگزاری یک 
آزمون جدید از داوطلبانی که قبلا در فهرست انتظار 
ما بودند نسبت به جایگزینی و استخدام نوازندگان 
جدید بــه جای نوازندگانی که شــرایط حضور در 
ارکســتر را ندارند، اقدام کنیم. وی افزود: شــرایط 
اســتخدام نوازندگان در ارکســتر ملی با ظرفیتی 
معادل ۶0 نفر اســت و ما نمی توانیم بیشتر از این 
هنرمندی را به گروه اضافه کنیم. تصمیم گرفتیم در 
ایام ماه رمضان که کنسرتی برگزار نمی شود نسبت 

به برگزاری این آزمون اقدامات لازم را انجام دهیم.

ارکستر ملی آزمون برگزار می کند
فــارس: مقصـــود 
به  گفــت:  جبــاری 
تازگی برای ســـاخت 
»پیردختر«  فیلمنامه 
بــه کارگردانــــــی 
اورنگ  سیدمحســن 
صــدور  درخواســت 

پروانه ســاخت ســینمایی کرده ایم. نویسنده این 
فیلمنامــه لیلا منصــوری و تهیه کنندگی آن نیز 
برعهده من اســت. تمام لوکیشــن های مدنظر در 
فیلمنامه در تهران است و بلافاصله بعد از دریافت 
پروانه ســاخت وارد پیش تولید می شویم. اگر همه 
چیز طبق برنامه ریزی که انجام داده ایم پیش برود به 
امید خدا بعد از ماه مبارک رمضان فیلمبرداری فیلم 
سینمایی »پیردختر« را آغاز می کنیم. درباره انتخاب 
بازیگر باید بگویم به نظر می آید از چهره های معمول، 

متداول و شناخته شده سینما استفاده کنیم.

درخواست پروانه برای »پیردختر«
مهر: داریوش اسدزاده 
وضعیــــت  دربــاره 
سلامتی خـــود بیان 
امــروز برای  کرد که 
پیگیـــری مراحـــل 
درمانی اش دوباره باید 
برود.  بیمارسـتان  به 

داریوش اســدزاده بازیگر پیشکسوت که به تازگی 
برای انجام یک جراحی در بیمارســتان بســتری 
شــده بود گفت: من چند روز پیش در بیمارستان 
بستری شده و حالا 2 روز است که مرخص شده ام. 
وی با اشــاره به اینکه حال عمومی اش خوب است، 
بیان کرد: این روزها باید در منزل اســتراحت کنم 
و البتــه باید برای ادامه روند درمانی خود دوباره به 
بیمارستان بروم. این بازیگر فیلم و سریال گفت: به 
گفته پزشکان چند روزی باید استراحت کنم تا این 

مراحل درمانی تکمیل شود.

دوباره به بیمارستان می روم

چهره - خبر

روی صحنه 

خبر

کارگردان نمایش »مجلس شب چراغ« 
در گفت وگو با قدس

تئاتری های امروز فکر می کنند نمایش ایرانی 
بی کلاس است

 هنر/ محمدعلی میرزایی  نمایش »مجلس شــب چراغ« کوششی 
اســت جهت یادآوری ســنت های مراسم عروســی در گذشته، شامل 
آیتم های پیش پرده خوانی، نقالی مجلس شــادی آور زنانه و سیاه بازی با 

موضوع ازدواج، ساده زیستی و احیای سنت های قدیم.

این نمایش به نویسندگی و کارگردانی داوود معینی کیا و با بازی احسان 
سامانی، داوود معینی کیا، ســحر خداداده، عاطفه ترابی بروجردی، طناز 
عباسی و مهدی رحیمی سده هرشب در فضای باز اداره تئاتر اجرا می شود. 
از همین رو با نویســنده و کارگردان ایــن نمایش که از بازیگران جوان و 
بااستعداد نمایش های آیینی سنتی به حساب می آید، گفت وگویی را انجام 

دادیم که از نظرتان می گذرد:
درخصوص نمایش »مجلس شب چراغ« و نحوه انتخاب موضوع نمایش 
به ما بگویید. »مجلس شب چراغ« طرحی بود که برای اجرا در فضای باز 
اداره تئاتر مطرح شد. به ما گفتند قصد اجرای این نمایش را در این فضا 
داریم و هرکس هر متنی که در دست دارد، برای ما بیاورد و بنده هم به 
این علت که تخصص کاری ام در حوزه نمایش های ایرانی است، طرحی 
را که خیلی گســترده بود، ارائه دادم. البته بعد از مرتب شدن و مشخص 
شدن دامنه کار، نمایش تبدیل به نمایشی شد که شما آن را دیدید. ما از 
عروسی ها و سنت های ایرانی اسلامی  گذشته بهره گرفتیم. در عروسی ها 
سنت ها و رسومی داشتیم که هنوز هم می شود از آن ها بهره برد. فرهنگ 
ما آنقدر غنی اســت و ما به اندازه ای نمایش های متعدد داریم که نیازی 
به گرته برداری از موســیقی و نمایش های غربی نداریم. متأسفانه مراسم  
امروزی ما به ســمت تقلید از غرب کشیده شده است. در »مجلس شب 
چراغ« از تکنیک های نقالی استفاده شده است؛ ازجمله نقالی و نمایش 
مجلس شــادی آور زنانه که در آن مجلس از تکنیک زن پوشی استفاده 
می شود. همچنین ســیاه بازی داریم که زن پوشی و سیاه شدن را در آن 
شاهدیم و این مسئله باعث جذابیت برای تماشاگر شده است و امیدوارم 

هرکس که گفت وگوی بنده را می خواند، بیاید و اجرای ما را ببیند.

 با توجه به این که خودتان به غنی بودن فرهنگ و نمایش های 
آیینی سنتی اشاره کردید، به نظر شما فعالیت کم هنرمندان در 

این زمینه به چه دلیل است؟
متأســفانه بچه های تئاتر، نمایش های ایرانی را نمایش نمی دانند و فکر 
می کننــد فقط نمایش خارجی تئاتر اســت، درصورتی که بســیاری از 
تئاتر هــای آن ها هم برگرفته از نمایش های ایرانی اســت. این گروه فکر 
می کنند هرکســی نمایش های ایرانی کار می کند، بی کلاس است. خود 
بنده مقاله ای در این زمینه برای دانشــگاه داشــتم و نکته قابل توجه آن 
مقالــه هم این بود که آن هایی که این حرف را می زنند، دانش زیادی در 
این زمینه ندارند و اگر بدانند متوجه خواهند شد که کارکردن نمایش های 
ایرانی بسیار سخت تر از نمایش های دیگر است و اگر کسی در این حوزه 
کم کار می کند، به دلیل سخت بودن این نوع نمایش است. ازطرف دیگر 
نســل امروز ما نمایش های ایرانی را قبول نــدارد و گمان می کند فقط 

نمایش های غربی، نمایش است.

 شما چندین سال است که نمایش های زیادی در این خصوص 
بازی و کارگردانی کرده اید. آیا دلیل خاصی دارد؟

نه، اتفاقاً ما هم مثل فرآیندی که دیگران اجرا می گیرند، اجرا می گیریم، 
فقط به ما قول های زیادی داده اند که متأســفانه هیچ یک از آن ها انجام 
نشده است. من گلایه ای از بعضی مسئولین دارم؛ وقتی که بنده این طرح 
را برای آن ها بردم، خیلی برایشــان جذاب بود و طرح اصلی من این بود 
که یک عروســی کامل شــب تا صبح اتفاق بیفتد که به دلیل مشکلات 
مالی نتوانستیم آن را انجام دهیم. به ما گفتند کمک مالی می کنند که 
هنوز خبری نیست. البته به لطف آقای راسخ راد، مدیر اداره تئاتر، برای ما 
کمک هزینه ای درنظر گرفته شد. ایشان خیلی زحمت کشیدند و جلسات 
زیادی در این زمینه تشکیل شد، ولی امیدوارم درمجموع این نمایش مورد 
اقبال تماشاگران واقع شده باشد و ما آن قدر فروش بلیت داشته باشیم که 

نیازی به کمک هزینه نباشد.

سینما نقش انسان را در جنگ بررسی کند
حوزه هنری: پژمان بازغی، بازیگر سینما 
و تلویزیون، با اعتقاد به اینکه زوایای دید 
به جنگ و مظلومیت، یک دریای بی پایان 
است، گفت: بهترین کار سینما در حق 
جنگ این اســت که آن را کالبدشکافی 
کند و خوب و بد آن را با هم نشان بدهد. 
وی درباره اینکه چرا سینما این قدر کم به 

اتفاق مهمی  مثل آزادسازی خرمشهر می پردازد، اظهار کرد: این موضوع 
ربطی به فیلم سازان ندارد. به نظر من نشان دادن چنین واقعه بزرگی طی 
یک برنامه ریزی درســت و فکرشده  می تواند ارائه شود. بنابراین من فکر 
می کنم منابع مالی، اطلاعاتی و مســتنداتی که در حال حاضر در اختیار 
سینماگران است، باید بیش از آنچه هست در اختیارشان باشد تا بتوانیم 
در این زمینه آثار فاخری داشته باشــیم. وی افزود: در این زمینه راهی 
بهتر از آن نیست که ازطرف مظلومیت ایران ورود کنیم؛ چراکه دیدگاه 
جنگ به طور کلی انسان ها هستند که با یکدیگر می جنگند، ضمن این که 
جنگ ایران و عراق نیز یک جنگ تحمیلی بود و ما سرجایمان بودیم و 
زندگی مان را می کردیم که به کشــورمان حمله شد. دیدگاه سینما باید 
این باشد که نقش انسان را در جنگ بررسی کند که چرا انسان ها این کار 

را می کنند.

 هنر/ صباکریمی  گالری های هنری به عنوان 
یکی از ارکان اقتصادی هنر در سال های گذشته 
رونق خوبی پیدا کرده اند و آثار هنری بیش از پیش 
موردتوجــه گالری دارها و علاقمندان به هنرهای 
تجســمی قرار گرفته است. اما در این بین، بحث 
کم وکیف کار گالری دارها و نحوه تعیین قیمت آثار و 
شاخص های تعیین شده در این باره همچنان وجود 
دارد. این موضوع را با اسرافیل شیرچی، هنرمند 
خوشــنویس و جواد بختیاری مدیر گالری نقش 
و خط و هنرمند خوشــنویس در میان گذاشتیم 
و دیدگاه این دوهنرمند را درباره مشکلات امروز 
گالری داران در چرخه اقتصاد هنر جویا شــدیم. 
شیرچی در ابتدای سخنان خود با اشاره به نحوه 
فعالیت گالری ها گفت: قطعاً گالری هایی که بر مدار 
فرهنگــی کار می کنند و اجزای فرهنگ و هنر را 
می شناســند، بهتر می توانند به مسیر خود ادامه 
بدهند و در مســیر فرهنگی تأثیرگذارترند. وی با 
اشاره به اینکه در این سی وچند سال پس از انقلاب 
اسلامی، گالری های بسیاری شکل گرفتند، ادامه 
داد: برخی از آن ها یکی دو سال عمر داشتند و به 
پایان کار خود رسیدند، اما گالری هایی هم بودند 
که بیش از سی  سال همچنان به فعالیت خود ادامه 
می دهند و به عنوان یک نهاد در مســیر فرهنگی 
تأثیرگذارند و مروج فرهنگی و هنری اند و ازطرفی 
به عنوان یک فعالیــت اقتصادی هم تأثیرگذارند، 
ضمن این که گالری ها نقش بسیار مهمی در انتقال 
نشاط به جامعه و بردن رنگ و نقش به خانه  های 

مردم دارند.

 حلقهواسطهبینمردموهنرمندان
این هنرمند در ادامه به نقش و جایگه واسطه ای 
گالری ها میان هنرمند و مردم، اشاره کرد و افزود: 
درکنار این هنرمندان باید مشغول کار و آفرینش 
اثر هنری خود باشــند و در این بین بحث عرضه 
آثار را وظیفه هنرمند نمی دانم، چراکه این وظیفه 
گالری هاســت و آن ها حلقه واســطه بین مردم 
و هنرمندان هســتند. گالری دارها به یک سری 
قانون ها در کار خود پایبندند که در بین همه ملل 
و در همه جای جهان، به یک شــکل است و این 

گونه نیســت که اینجا قوانین خودشان را داشته 
باشند و به قوانین بین المللی اهمیتی ندهند. اتفاقاً 
برخی گالری دارهای ما از قوانین و استانداردهای 
بین المللی پیروی خوبی دارند و بودنشــان خیلی 
کمک کننده و مهم اســت. اما این در مورد همه 
گالری  ها صدق نمی کند.  شــیرچی تأکید کرد: 
خیلی هــا از روی ناچــاری گالری دار شــده اند و 
گالری داری را به عنوان یک شغل انتخاب کردند، 
درحالی که انتخابشــان از روی علاقه و شناخت 
به آثار هنری نبوده اســت. شاید درصد بالایی از 
گالری دارهای ما در حال حاضر شــناخت لازم را 
نســبت به ارزش اثر نداشته باشند و این به دلیل 
انتخاب این کار بدون داشتن تخصص و صرف یک 

شغل است.

 اعتباربیشتر،فروشبیشتر
وی با اشــاره به نحوه قیمت گــذاری آثار گفت: 
هنرمند تولیدکننده اثر اســت و گالری دار این 

وظیفه را دارد که آن را انتقال بدهد، این قیمت 
را هــم گالری دار درکنار هنرمنــد و خود مردم 
مشــخص می کنند. هنرمند آرمانــی به کارش 
دارد و متصــل به کارش اســت و گالری دار هم 
ســعی می کند با بازار، اقتصاد، کلکســیونرها و 
مجموعه دارها در ارتباط باشــد و هر گالری که 
تعداد بیشــتری از این مجموعه دارها را در خود 
نگه دارد، اعتبار بیشتری دارد و فروش بیشتری 

خواهد داشــت. این هنرمند خوشنویس یادآور 
شــد: کلاً وجود گالری ها در یک شــهری مانند 
تهران که هنرمنــدان زیادی را در خودش جای 
داده، خوب اســت، اما نه این که در هر کوچه ای 
یک گالری ببینیم و مبانی هنری را از بین ببرد 
و کیفیــت را فدای کمیت کنیم و به اصطلاح با 
پدیده سوپرمارکتی شدن گالری ها روبه رو شویم. 
گالری ها باید مرکز مبادلات فرهنگی باشند و رویه 
اقتصادی را هم مدنظر قرار دهند و تعالی روح هنر 

و فرهنگ را درکنار اقتصاد درنظر بگیرند.

 باافزایشتعدادگالریهاموافقم
جواد بختیاری در این باره معتقد است: به طور کلی 
گالری ها واسطه هنرمند با مخاطبانشان هستند. 
هنرمند از ســه چهار طریق می تواند با مخاطب 
ارتبــاط بگیرد که اصلی تریــن راهش، گالری ها 
هســتند. ما یک روند کندی داشتیم و فرهنگ 
گالری داری و مردم علاقه مند به هنرهای تجسمی 

کم بوده و این حلقه واسطه خیلی درگیرش نبوده 
است، اما در ده سال اخیر این رویکرد قوی شده 
و با توجه به معیارها و استانداردها راه درازی در 
پیش داریم، اما خوشــبختانه این اتفاق افتاد و 
چرخ در مسیری است که فرهنگ توجه به دیوار 
بیشتر از گذشته شده و این اتفاق باعث شده که 
گالری دارها فعال شــوند و هنرمندان هم از این 

منظر با مخاطب ارتباط برقرار کنند. 
هرچند هنوز آن رفتار نهادینه شده فرهنگی بین 
گالری دار و هنرمند خیلــی جانیفتاده و گاهی 
بی اطمینانی پیش می آید، امــا درمجموع روند 

مثبت است.
وی درباره افزایش تعداد گالری ها و عملکردشان 
عنوان کرد: در خارج از کشور ده برابر اینجا گالری 
هست، اما اشکالی که در گالری های اینجا وجود 
دارد این اســت که اینجا آثار طبقه بندی شــده 
نیســتند و همه چیز در آن ها فروخته می شود؛ 
از طبیعــت بی جان گرفته تا آثــار رئال و...اینجا 
عرضه آثار خیلی آشفته است و مخاطب نمی داند 
برای خرید اثر موردنظرش به کدام گالری برود. 
مشــکل ما هویت بندی و طبقه بندی آثار است. 
خیلی جاهــای دنیا این طبقه بندی را دارند، ولی 
داخل ایران این طور نیســت و این یک اشــکال 

است.
این خوشنویس در مورد قیمت گذاری آثار تصریح 
کــرد: طبعاً گالری دار می خواهــد اثری که ارائه 
می دهد به فروش برود و برخی هنرمندان هم از 
این راه امرار معاش می کنند و می خواهند اثرشان 
خریداری شود، اما یک زمانی قیمت ها خیلی بالا 
می رود که نتیجه فروش نرفتن آثار است و برخی 
مواقــع هنرمنــدان از روی تواضع قیمت پایین 
روی آثار می گذارند کــه بازهم مردم رغبتی به 

قیمت های پایین نشان نمی دهند. 
بنابراین قیمت ها باید متوســط باشد. اما درکل 
خیلی نظارت دقیقی روی عملکرد گالری ها وجود 
ندارد. این درحالی اســت که من قائل به نظارت 
دولتی روی گالری ها نیستم، ولی باید یک صنفی 
وجود داشــته باشــد و یک نظارت نسبی روی 

عملکرد گالری ها باشد.

مهر: پوران درخشــنده، کارگردان سینما، فیلمی  با عنوان »هیس! پسرها گریه 
نمی کنند« را با محوریت مسائل و مشکلات پســران می سازد. درخشنده درباره 
جدیدترین فعالیت های خود گفت: من بعد از ســاخت فیلم ســینمایی »هیس! 
دخترها فریاد نمی زنند« قول داده بودم درباره مسائلی که پسرها دچار آن هستند، 
فیلمی  بسازم. بنابراین مشغول پژوهش روی این موضوع هستم و فیلمی  با عنوان 
»هیس! پسرها گریه نمی کنند« را می سازم. وی افزود: من به آسیب شناسی درباره 
مســائل و مشکلات پسرها پرداخته ام و هنوز هم درحال انجام تحقیق درباره این 
موضوعات هستم و نگارش فیلم نامه این اثر به پایان نرسیده است. درخشنده عنوان 
کرد: به احتمال زیاد در فصل تابســتان شروع به ساخت این فیلم می کنم. تلاش 
دارم »هیس! پسرها گریه نمی کنند« را به سی وششمین جشنواره ملی فیلم فجر 
برسانم. این کارگردان در پایان با اشاره به فیلم دیگرش با عنوان »زیر سقف دودی« 
بیان کرد: این فیلم در عید فطر اکران می شود و حوزه هنری مسئولیت پخش آن 

را برعهده دارد.

سینما

ادامه پژوهش »هیس! 
پسرها گریه نمی کنند« 

فارس: کارگردان سریال »تاریکی شب، روشنایی روز« گفت: تصویربرداری فاز دوم 
این سریال از 2۵ خردادماه آغاز می شود. حجت قاسم زاده اصل گفت: اگر بازسازی 
دکور و صحنه مان طبق برنامه ریزی ای که داشتیم پیش برود، از 2۵ خردادماه فاز 
دوم این ســریال را مقابل دوربین خواهیم برد. وی ادامه داد: از آنجایی که فاز دوم 
این سریال در زمان گذشته و دهه ۵0 می گذرد، در حال حاضر گروه دکور و صحنه 
در خانه های قدیمی  منطقه ۶ مشغول بازسازی چند خانه هستند. خانه های این 

منطقه از تهران بافت قدیمی  خود را حفظ کرده اند. 
قاسم زاده اصل با اشاره به حضور بازیگران جدید در این سریال بیان داشت: غیر از 
فرهاد قائمیان که از  فاز اول این ســریال ما را همراهی می کند، علیرضا استادی، 
روزبه حصاری، نیلوفر کوخانی، مهدی حسینی و کیوان ساکت نیز در فاز دوم این 

سریال بازی می کنند. 
تاکنون تدوین ۶ قســمت از این سریال انجام شده و به تازگی نیز مالکیت اصلی 

»تاریکی شب، روشنایی روز« به سیمافیلم تعلق گرفته است. 

رادیو و تلویزیون

»تاریکی شب، روشنایی 
روز« کلید می خورد

مهر: ســهراب سلیمی  اعلام کرد قرار است آبان ماه سال جاری در سالن قشقایی 
مجموعه تئاترشهر، نمایش »صلح انفرادی« نوشته سام شپارد را روی صحنه ببرد. 
وی گفت: در آبان ماه سال جاری نوبت اجرا در سالن قشقایی مجموعه تئاترشهر را 
دارم و برای این اجرا، نمایشنامه »صلح انفرادی« نوشته سام شپارد را ارائه داده ام. 
این نمایشــنامه به موضوع عشق می پردازد و این که چیزی که باعث تحول انسان 
می شود، عشق است. این کارگردان تئاتر درباره دیگر فعالیت های خود اظهار کرد: 
قرار است از هفته آینده سفری به کشور کانادا داشته باشم و آنجا با جوانان تئاتری 
مقیم کانادا، اثری را تمرین و تولید کنیم. قرار است این اثر را در شهرهای ونکوور 
و تورنتو روی صحنه ببرم. ســلیمی  درباره اثر مدنظر برای تولید و اجرا در کانادا، 
توضیح داد: آن ها علاقه مند به اجرای نمایش »نوای اسرارآمیز« نوشته اریک امانوئل 
اشمیت هستند، اما من پیشنهادم این است که روی نمایشنامه های ایرانی متمرکز 
باشیم. از این رو نمایشنامه هایی از محمد چرمشیر، جلال تهرانی و نادر برهانی مرند 

را مدنظر قرار داده ام.

تئاتر

»صلح انفرادی« 
در تئاتر شهر

انتقادهای مؤسس ارکستر ملی ایران

چرا یک هنرمند دو ساعت پشت دفتر فلان مسئول بماند

ایلنا: فرهاد فخرالدینی، مؤســس و رهبر سابق ارکستر ملی ایران گفت: هربارکه به ارکستر دعوت شدم، با 
مشکلاتی روبه رو شدم که باید حل می شد. به هرحال من با نزدیک به ۸0 سال سن، بار دیگر به میدان آمده 
بودم که کار کنم، اما در همین دوره، متأسفانه تلخ ترین شرایط رهبری ارکستر را در زمانی که آقای روحانی 
رئیس جمهور بود، تجربه کردم. دولتمردان واقعاً ما را به حال خودمان رها کرده بودند. این همه بی احترامی  به هنرمندان شد 
و هنوز می شود و هرکسی از راه می رسد،  به خودش اجازه می دهد به هنرمندان بی احترامی  کند، اما دولت تاکنون پاسخ 
درخوری نداده، حال آن که این ها باید پاسخ داده شود. وی همچنین عنوان کرد: اگر موسیقی بد است، چرا از آن استفاده 
می کنند و موسیقی پخش می شود؟! سرود ملی ایران همان موسیقی ملی ا ست که تمام کشور به احترامش از جایشان 
بلند می شوند، ولی درمواقع دیگر هرکسی هرطورکه دلش می خواهد به هنرمندان تهمت می زند یا مانع کار آن ها می شود. 
این ها موجبات رنجش تمام هنرمندان و موزیسین ها را فراهم کرده است. وی ادامه داد: من پیش از این کارهای هنری ام را 
انجام داده ام، با این حال در این مقطع زمانی با شوق بسیار وارد میدان شدم تا کاری انجام بدهم و فکر هم می کردم همه چیز 
روبه راه شده و درست خواهد شد. ولی بعدها دخالت های افراد متفاوت اعم از مسئول و غیرمسئول که دیواری کوتاه تر از 
موسیقی پیدا نکرده بودند، شروعی شد برای حمله به هنرمندان. این حملات باید حدی هم داشته باشد. آهنگساز موسیقی 
فیلم امام علی)ع( بار دیگر با تأکید بر این نکته که اگر واقعاً موسیقی بد است، کلاً بگویند از موسیقی استفاده نکنید و 
موسیقی را برای همیشه تعطیل کنند، افزود: مخالفان موسیقی بگویند موسیقی از ارشاد گرفته تا صداوسیما و سایر نهادها 
باید حذف شود و دیگر از آن هیچ استفاده ای نشود. اما اگر نظرشان غیر از این است و معتقدند موسیقی خوب است، باید 
رفتار درستی با هنرمندان و موسیقی در پیش بگیرند. فخرالدینی افزود: عرصه موسیقی، آدم مسئول و دلسوز می خواهد. 
اداره ای مانند وزارت ارشاد به خاطر وجود این هنرمندان تشکیل می شود؛ پس نباید این گونه باشد که فکر کنند هنرمندان 
مُخلِ وجود آن اداره یا ثبات آن هستند. مسئولانی که باید در خدمت هنرمندان باشند، امروز وارونه رفتار می کنند. چرا 
یک هنرمند باید دو ساعت پشت دفتر فلان مسئول منتظر بماند و در آخر هم به مشکلش توجهی نشود؟! آهنگساز سریال 
سربداران گفت: در تمام این دوره ها به هنرمندان بسیار بی احترامی  و بی مهری شده. چرا با کسانی که به عنوان هنرمندان 

پیشکسوت شناخته شده هستند و پرونده روشنی دارند، به درستی رفتار نمی شود؟!

خبر روز

هــنر

آنچه می خوانید

در خارج از کشور تعداد گالری ها 
ده برابر اســت اما اشکالی که در 
گالری های ما وجود دارد این است 
که آثار طبقه بندی شده نیستند و 
همه چیز در آن ها فروخته می شود 

و عرضه آثار خیلی آشفته است
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خط عبرت

قتل به خاطر سرقت آبمیوه گیرى 
 خط قرمز: سرقت آبمیوه گیرى و 
چرخ گوشت از خانه زن همسایه با 
قتل به پایان رسید. عامل جنایت 
پس از چهار سال و سه ماه توانست 

رضایت بگیرد. 
9 اســفند 91 مأمــوران گشــت 
کلانترى ابــوذر، یکى از مجرمان 
ســابقه دار در زمینه فروش مواد 
مخــدر را به جرم نــزاع منجر به 

جرح دستگیر کردند.
ضربه چاقوى رحیم کارى تر از آن بود که مجروح جان سالم به در ببرد. او پس 
از چند ساعت در بیمارستان جان باخت تا رحیم به جرم قتل مورد بازجویى 

قرار گیرد.
او گفت: «من مجرد هســتم و در همسایگى زنى به نام سمیه زندگى مى کنم. 
چند روز پیش مأموران پلیس، ســمیه را به جرم حمل مواد مخدر دســتگیر 
کردند. وقتى او را با خود بردند، مردى به نام سعید به خانه سمیه رفت و سرك 
کشید. به سعید گفتم اگر چیزى از خانه سمیه کم شود تو باید پاسخگو باشى 
اما جواب درســت و حســابى نگرفتم. تا این که روز بعد سمیه آزاد شد. وقتى 
خانه اش را وارسى کردیم متوجه شدیم آبمیوه گیرى، چرخ گوشت و 800 هزار 
تومان پولش به سرقت رفته است. دزدى کار سعید بود. سمیه مى خواست از 
او شــکایت کند اما من جلویش را گرفتم و گفتم خودم ماجرا را حل و فصل 

مى کنم.»
متهم ادامه داد: «روز بعد به محله زندگى ســعید رفتم اما او با دوســتش به 
سمتم حمله کرد. من هم چاقو را درآوردم و ضربه اى رها کردم که به دوست 
سعید خورد. من یادم نمى آید چطور به مقتول ضربه زدم چون نیم ساعت قبل 
از درگیرى، مشــروب خورده بودم و حالت طبیعى نداشتم. من نمى خواستم 

کسى را بکشم.»
با این اعترافات، متهم به زندان افتاد تا مدتى بعد در شعبه چهارم دادگاه کیفرى 
استان تهران به ریاست قاضى اصغر عبداللهى محاکمه و به درخواست اولیاى 
دم به قصاص محکوم شد. او یک بار پاى چوبه دار رفت اما سرانجام موفق شد 

با پرداخت مبلغى، رضایت خانواده مقتول را جلب کند.
رحیم صبح دیــروز براى آخرین بار از جنبه عمومى جرم در شــعبه چهارم 
محاکمه شد و گفت: «من با پرداخت 110 میلیون تومان رضایت اولیاى دم را 
گرفتم. از آن ها مى خواهم مرا ببخشــند. الان چهار سال و سه ماه است که در 
زندانــم و یک بار هم پاى چوبه دار رفتم. خواهش مى کنم در حکمم تخفیف 
قائل شــوید.» در پایان دادگاه قضات وارد شور شده و حکم آزادى متهم را در 

آینده اى نزدیک صادر کردند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

 خط قرمز: درگیرى مســلحانه مأموران 
گشت پلیس آگاهى با سارقان مسلح طلا 
فروشى در محدوده دولت آباد با دستگیرى 
همه اعضاى باند ســارقان مسلح به پایان 
رسید. تحقیقات پلیسى درباره دیگر اعمال 

مجرمانه متهمان همچنان ادامه دارد.
ســاعت 15:30 بعد از ظهر 12 بهمن ماه 
وقوع یک فقره سرقت مسلحانه در فلکه دوم 

دولت آباد به کلانترى 167 اعلام شد. 
با حضور مأموران در محل و انجام تحقیقات 
اولیه مشخص شد که سه سارق مسلح، پس 
از شــلیک گلوله و مجروح کردن صاحب 
مغازه طلافروشى از ناحیه پاى راست، اقدام 
به ســرقت بیش از 5 کیلو طلا و جواهرات 

کرده و از محل متوارى شدند. 
با تشــکیل پرونــده مقدماتى بــا موضوع 
«ســرقت مسلحانه» و به دســتور بازپرس 
شعبه دوم دادسراى عمومى و انقلاب شهر 
رى، پرونده جهت رسیدگى در اختیار اداره 
یکم پلیس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت. 

* اظهارات طلافروش 
کارآگاهــان بــا حضــور در بیمارســتان 
شــهداى هفتم تیر به تحقیــق از صاحب 
مغازه  طلافروشــى پرداختنــد؛ مالباخته 
در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: ســاعت 
15:15 داخل مغازه بودم که ناگهان دو نفر 
با صورت پوشــیده داخل مغازه شدند و در 
ادامه نفر ســوم نیز به آن ها اضافه شد. نفر 
سوم، اســلحه کمرى اش را به سمت من 
گرفت و مرا تهدیــد کرد؛ در همین زمان، 
نفر اول اسلحه اش را به سمت من گرفت؛ 
مى خواستم اسلحه  یکى از آن ها را بگیرم که 
به من شلیک کردند و گلوله به پاى راستم 
اصابت کرد. آن ها با ضربات لگد مرا به زمین 
انداختند و در حالیکه یک نفرشان بالاى سر 
من ایستاده بود، دو نفر دیگر شروع به جمع 
کردن طلاهاى داخل مغازه کردند؛ طلاها 
را داخل یک گونى ریخته و از مغازه خارج 
شدند؛ طبق اظهارات اهالى و کسبه محل، 
سارقین با دو دستگاه موتورسیکلت طرح 

هوندا 125 از محل متوارى شدند. 
در شــرایطى که تحقیقات پلیسى جهت 
کشف پرونده سرقت مسلحانه طلافروشى 
منطقه دولت آباد در دستور کار کارآگاهان 
اداره یکم قرار داشــت، ســرقت مسلحانه 
مشابهى این بار در منطقه باقرشهر به اداره 
یکم پلیس آگاهى تهران بزرگ اعلام شد. 

بنا بر اظهارات صاحب طلافروشى واقع در 
منطقه باقرشهر خیابان مصطفى خمینى، 
سارقین مسلح اقدام به سرقت دو کیلوگرم 
طلا و جواهرات از مغازه اش کرده و از محل 

متوارى شده بودند. 
صاحــب طلافروشــى در اظهاراتــش به 
کارآگاهان گفت: ســاعت 13:30 مشغول 
نشان دادن سرویس طلا به سه خانم بودم 
که ســه مرد با صورت پوشــیده وارد طلا 
فروشى شــدند؛ دو نفرشان اسلحه کمرى 
در دست داشتند و نفر سوم نیز یک چوب 
دستى (چماق) در اختیار داشت؛ سارقین 
پس از ورود به طلافروشى اقدام به پاشیدن 
افشانه به سمت من و آن سه خانم کرده و 
مرا مجبور کردند تا روى زمین بخوابم؛ آن ها 
پس از سرقت دو کیلوگرم طلا و جواهرات 

از طلافروشى خارج شدند. 
*شناسایى متهمین 

کارآگاهان اداره یکم پلیس آگاهى با مراجعه 
به محل سرقت مسلحانه در منطقه باقرشهر 
و در حالیکه این محل فاقد هرگونه سیستم 
هشدارى و یا دوربین هاى مداربسته بود به 
تحقیقات میدانى از اهالى و کســبه محل 

پرداختند. 
در تحقیقــات میدانــى، کارآگاهان اطلاع 
پیدا کردند که ســارقین پس از سرقت از 
طلافروشى، با یک دستگاه خودرو سوارى 
پژو پرشــیا ســفید رنگ از محل متوارى 
شــدند که در حین فرار، در حالیکه پلاك 
خودروشان قابل قرائت نبوده با یک دستگاه 
خودرو وانت عبورى تصادف کرده و طى آن 
یکى از پلاك هاى خودرو کنده شــده و در 

محدوده سرقت به جاى مانده است. 
با بدست آمدن شماره پلاك خودرو پرشیا 
متعلق به سارقین، کارآگاهان بلافاصله اقدام 
به شناسایى صاحب خودرو به نام محسن 
(متولد 1364) کردند؛ با مراجعه به محل 
ســکونت محســن در منطقه قوچ حصار، 
کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که وى از زمان 
وقوع اولین سرقت مسلحانه دیگر به محل 
سکونت اعضاى خانواده اش مراجعه نداشته 

و در حال حاضر بلامکان است. 
اقدامات پلیســى جهت شناســایى دیگر 
اعضاى گروه ســارقین مســلح در دستور 
کار کارآگاهان قــرار گرفت تا نهایتاً چهار 
عضو دیگر گروه سارقین مسلح به نام هاى 
«مهدى» (متولــد 1370)، «عباس» (متولد 

و   (1362 (متولــد  «ساســان»   ،(1363
«کامــران» (متولد 1370) نیز شناســایى 

شدند. 
بــا شناســایى چهــار عضو دیگــر گروه 
ســارقین مســلح، کارآگاهان اداره یکم با 
انجام تحقیقات از محل ســکونت آن ها در 
مناطق کهریزك و فدائیان اسلام، اطمینان 
پیدا کردند که آن ها نیز همانند ســرکرده 
گروهشان مراجعتى به محل هاى سکونت 
خود نداشته و به احتمال بسیار زیاد هر پنج 
عضو این گروه ســارقین مسلح با یکدیگر 

هستند. 
* عملیات دستگیرى

31 اردیبهشــت ماه و با انجــام اقدامات 
پیچیده پلیسى، کارآگاهان اداره یکم پلیس 
آگاهى اقدام به شناســایى محل تردد این 
گروه از سارقین مســلح تحت تعقیب در 
محدوده دولت آباد کرده؛ بلافاصله تیم هاى 
عملیاتى این اداره به این منطقه دولت آباد 
اعزام و به صورت نامحسوس این منطقه را 
تحت کنترل قرار دادند.  در ساعت 14:00 
کارآگاهان اداره یکم با شناســایى خودرو 
سوارى متعلق به سارقین مسلح، اقدام به 

اجراى عملیات دستگیرى کردند. 
سارقین با وجود توقف خودرو و در شرایطى 
که کارآگاهان با شلیک چندین تیر هوایى 
به آن ها دستور ایســت داده بودند، تلاش 
کردنــد تا همچنــان به صورت پیــاده از 
محل متوارى شــوند که نهایتاً با توجه به 
مسلح بودن سارقین و احتمال بکارگیرى 
ســلاح از سوى آن ها، کارآگاهان اداره یکم 
آگاهى با رعایت قانون بکارگیرى سلاح سه 
نفر از آن هــا را مورد هدف گلوله قرار داده 
و نهایتاً هر پنج عضو گروه سارقین مسلح 

طلافروشى را دستگیر کردند. 
* طراحى سرقت مسلحانه 

در بازرســى از متهمین و خــودرو آن ها، 
علاوه بر کشــف یک قبضه اسلحه کمرى 
مورد اســتفاده در ســرقت هاى مسلحانه، 
یک قبضه اسلحه جنگى از نوع کلاش نیز 
کشف شد که بنا بر اعترافات اولیه، متهمین 
قصد داشتند تا در سرقت هاى بعدى از این 

اسلحه استفاده نمایند. 
برابر اعترافات بدست آمده از متهمین، آن ها 
قصد داشتند تا با شناسایى یک طلافروشى 
در محدوده دولت آباد، ســرقت جدیدى را 
انجام دهند که اینبار قبل از هرگونه اقدامى 

توسط کارآگاهان دستگیر شده بودند. 
سرهنگ کارآگاه حمید مکرم، معاون مبارزه 
با جرایم جنایى پلیس آگاهى تهران بزرگ، 
در خصوص برخى از اخبار منتشره مبنى 
بر وقوع سرقت مسلحانه در منطقه دولت 
آباد و زخمى شدن شش نفر از جمله یک 
شهروند در طى این سرقت عنوان داشت: 
هیچگونه سرقت مســلحانه اى در روز 31 
اردیبهشت در هیچ نقطه اى از تهران بویژه 
در منطقــه دولت آباد نداشــته ایم و قویاً 
هرگونه خبر مربوط به مجروح شدن احدى 
از شهروندان در زمان وقوع سرقت مسلحانه 

نیز تکذیب مى شود. 
وى در پایان این خبر گفت: سه عضو گروه 
سارقین مســلح که از ناحیه پا مورد هدف 
گلوله کارآگاهان قرار گرفتند، جهت انجام 
اقدامات درمانى به بیمارستان منتقل و دو 
متهم دیگر پرونده نیز به اداره یکم پلیس 
آگاهى تهران بزرگ منتقل و تحقیقات از 
آن ها در دستور کار کارآگاهان این اداره قرار 

گرفته است.

جزئیات زمینگیر شدن سارقان مسلح با شلیک پلیس
دختر 5 ساله با اسلحه

برادر 4 ساله اش را کشت! 
خط قرمز: بازیگوشــى دختر و پســر کوچولو با اسلحه 

شکارى منجر به مرگ هولناك برادر 4 ساله شد. 
سرهنگ کاووس محمدى معاون اجتماعى استان فارس 
با اعلام این خبر گفت: صبح دوشــنبه مأموران پلیس در 
جریان مرگ پسر 4 ساله اى با شلیک گلوله اسلحه خواهر 
5 ساله اش در روستاى کناره شهرستان رستم قرار گرفتند.

 وى افزود: خیلى زود مأموران در محل حاضر شــده و در 
تحقیقات ابتدایى مشخص شد که پدر خانواده قصد بیرون 
بردن گله گوســفندانش به چراگاه را داشته و در همین 
لحظه اسلحه شکارى اش را در اختیار دختر بچه اش قرار 
داده تا آن را به داخل خانه ببرد. سرهنگ محمدى ادامه 
داد: دختر 5 ساله در زمان ورود به خانه با برادر 4 ساله اش 
روبرو شده که بین آن ها براى گرفتن اسلحه کشمکش رخ 
داده که ناگهان انگشت دختر کوچولو به صورت ناخواسته 
روى ماشــه رفته و همین باعث شــلیک گلوله به سمت 
صورت برادر شده که این تیراندازى باعث متلاشى شدن 

صورت پسر کوچولو و مرگ وى شده است.

کیف قاپ هاى موتورسوار 
در تله پلیس گرفتار شدند

خط قرمز: دو جوان موتورســوار در حال کیف قاپى از 
شهروندان مشهدى به دام کارآگاهان افتادند. رئیس پلیس 
آگاهى خراسان رضوى در تشریح عملیات دستگیرى این 
ســارقان گفت: چند روز قبل خانمى جوان با مراجعه به 
پایگاه جنوب پلیس آگاهى مشهد از دو جوان که سوار بر 
یک موتورسیکلت طرح هوندا کیف دستى حاوى مدارك 

شناسایى و تلفن همراه او را قاپیده بودند، شکایت کرد.
ســرهنگ حمید رزمخواه افزود: کارآگاهان این پایگاه با 
اعلام شــکایت این خانم جوان و بررسى دقیق اظهارات 
او، چهره فرضى یکى از ســارقان را ترسیم کرده و ضمن 
قرار دادن این تصویر در اختیار مأموران گشــت انتظامى، 

تحقیقات وسیعى را براى دستگیرى متهمان آغاز کردند.
وى گفــت: کارآگاهان در این تحقیقات ســرانجام متهم 
موردنظر را شناســایى کرده و او را به طور نامحسوس زیر 
نظر گرفتند و پس از چند روز کنترل و مراقبت، این متهم 
و همدستش روز یکشــنبه در حال کیف قاپى از یکى از 

شهروندان در دام کارآگاهان گرفتار شدند.
رئیس پلیس آگاهى خراســان رضوى خاطرنشــان کرد: 
دستگیرشدگان که محمد و محمود نام دارند، پس از انتقال 
به مقر پلیس آگاهى و در بازجویى هاى اولیه منکر ارتکاب 
هرگونه جرمى شــدند اما در ادامه و مواجهه با تعدادى از 
مالباختگان که آنها را شناســایى کردند، ناچار به اعتراف 
شــده و به هشت فقره کیف قاپى در خیابانهاى سناباد و 
بلوار بعثت مشهد اقرار کردند. وى گفت: این دو کیف قاپ 
پس از انجام تحقیقات تکمیلى در اختیار مقام قضایى قرار 

گرفته و با صدور حکم قانونى روانه زندان شدند.

خط حادثه



خط بین الملل

پزشک شیطان صفت آمریکایى محاکمه شد
خط قرمز: دادگاه عالى آمریکا درخواســت تخفیف مجازات پزشک فاسد در 
پرونــده آزار و اذیــت صد زن و دختر جوان را رد کرد.  به گزارش پلیس ایالت 
«دلاور» آمریکا، «ارل بردلى» که در فاصله ســال هاى 1998 تا 2009 در مطب 
شــخصى اش بیش از 100 زن و دختر را مورد آزار و اذیت قرار داده بود، پس 
از اثبات اتهاماتش به حبس ابد محکوم شــد. اما اوکه مدعى است رأى دادگاه 
ظالمانه است تا به حال دو بار اعتراض خود را به دادگاه عالى آمریکا اعلام کرده 
است. اما هر بار قضات عالیرتبه این درخواست را رد کرده اند.به گفته دادستان، 
پلیس در این پرونده بیش از 100 مورد آزار و اذیت را ثبت کرده و این در حالى 
اســت که 89 مورد از این تجاوزها فیلمبردارى شده و مدارك مربوطه نیز در 
پرونده متهم وجود دارد. یکى از قربانیان در دادگاه گفت که این پزشک سعى 
مى کرد زمان آخر را براى ویزیت من وقت بدهد. وقتى مرا به اتاق معاینه برد در 
یک لحظه به بهانه معاینه کارى با من کرد که شرم دارم اعلام کنم. وى ادامه 

داد: وقتى اعتراض کردم با تیغ جراحى مرا تهدید کرد و من چاره اى نداشتم.

فرار دختر 17 ساله 
از اسارتگاه شیطان صفت استرالیایى

خط قرمز: دختر نوجوان اهل گینه نو که با وعده کار از ســوى مردى ناشناس، 
قاچاقى به استرالیا منتقل شده و مدت ها به  عنوان برده جنسى مورد سوء استفاده 
قرار گرفته بود سرانجام با کمک پسر جوانى نجات یافت. دختر 17 ساله که در 
رؤیاى زندگى بهتر، زادگاهش را ترك کرد وخود را به سیدنى رسانده بود، چند 
روزى در اردوگاه مهاجران نگهدارى شد،اما چندى بعد توسط مرد قاچاقچى و با 
وعده کار در یک رستوران از اردوگاه خارج شد،غافل از اینکه چه سرنوشت شومى 
در انتظارش است. دختر نوجوان پس از نجات به مأموران گفت: مرد قاچاقچى هر 
روز تعداد زیادى مرد به اتاقم مى آورد که مرا وحشیانه مورد تجاوز قرار مى دادند. 
این شــرایط اسفبار ادامه داشــت تا اینکه یک پسر مهاجر، متوجه ماجرا شد و 
توانســت با نقشه اى حساب شده فرارى ام دهد. دختر نگون بخت به بیمارستان 

انتقال یافت و پرونده اش در اختیار اداره مبارزه با قاچاق انسان قرار گرفت.

خودکشى کودك 4 ساله! 
خط قرمز: کودك 4 ساله در غفلت پرستار خانگى اش، اسلحه او را برداشت و 
با فشــردن ماشه به خودش شلیک کرد. «کول کلارك» در خانه پرستارش در 
«اورنج کانتى» کالیفرنیا بود که ناگهان صداى شــلیک گلوله به گوش رسید. 
زن جوان بلافاصله به اتاق «کول» دوید اما با پیکر خونین ونیمه جان پســرك 
روبه روشد. با این حال «کول» خیلى سریع به بیمارستان انتقال یافت اما پزشکان 
پس از معاینات لازم، مرگ او را تأیید کردند. رستار این کودك که فراموش کرده 
بود اسلحه شکارى اش را دور از دسترس کودکان و در جاى امنى قرار دهد پس 

از مرگ کول بازداشت شد اما قاضى او را بى گناه دانست و آزادش کرد.
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نقشه هاى شیطانى جوان مزاحم 
نقش بر آب شد

قرمز:  خــط 
پســر جوانى که 
نقشــه هاى  بــا 
 ، نى شــیطا
دختران  بــراى 
در  دانش آمــوز 
ایجــاد  مشــهد 
مزاحمت مى کرد، 

به دام پلیس افتاد. فرمانده انتظامى مشــهد با اعلام این 
خبر گفت: در اجراى طرح هاى گسترده آموزشى پلیس 
که از سوى معاونت اجتماعى نیروى انتظامى با همکارى 
آموزش و پرورش خراسان رضوى در مدارس شهر مشهد 
برگزار مى شــود، کارشناسان مشاوره کلانترى «پنج تن» 
کارگاه آموزشــى را براى دانش آمــوزان یکى از مدارس 

دخترانه حوزه استحفاظى خود به اجرا گذاشتند.
سرهنگ محمد بوستانى افزود: در گفت و گوهاى مستقیم 
کارشناس پلیس با دانش آموزان این مدرسه، سرنخ هایى از 
تهدیدهاى پى در پى و ایجاد مزاحمت براى دانش آموزان 

دختر مقطع اول دبیرستان به دست آمد.
وى خاطرنشان کرد: بررســى هاى به عمل آمده در این 
رابطه حاکى از آن بود که پسرى 18 ساله با قرار گرفتن 
در مسیر تردد دانش آموزان، به طعمه هاى خود پیشنهاد 
دوستى داده و پس از برقرارى ارتباط در فضاى مجازى، 
آنها را تهدید و براى دانش آموزان ایجاد مزاحمت مى کرده 

است.  
فرمانده انتظامى مشــهد تصریح کرد: این پسر جوان در 
مواردى نیز با استفاده از قمه و چاقو طعمه هاى خود را در 

مسیر مدرسه تهدید مى کرده است.

دستگیرى دزد منازل نیمه کاره 
بعد از 19 سرقت

خط قرمز: پلیس گناباد با دستگیرى یک سارق حرفه اى 
پرده از 19 فقره ســرقت از منازل در حال ساخت در این 
شهر برداشت. فرمانده انتظامى گناباد در تشریح این خبر 
گفت: در پى گزارش سرقت هاى سریالى از ساختمان هاى 
در حال ساخت در سطح شــهر، تیمى از مأموران دایره 
تجســس کلانترى 11 و پلیس آگاهــى این فرماندهى 

عهده دار رسیدگى به موضوع شدند.
ســرهنگ کیانى تصریح کرد: پس از چند روز تحقیقات 
میدانى سرانجام با اســتفاده از سرنخ هاى به جامانده به 
فردى سابقه دار مظنون و با جمع آورى ادله کافى او را با 

هماهنگى مقام قضایى دستگیر کردند.
وى اظهــار داشــت: متهــم 37 ســاله به نــام رضا در 
بازجویى هاى اولیه منکر هرگونه جرمى بود که در ادامه 
تحقیقات در مواجهه با ادله و مستندات کشف شده به 19 
فقره سرقت از ساختمان هاى در حال ساخت اعتراف کرد.

خط خبر
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خط قرمز: دزدان ســوار بــر خودرو پس از 
تصادف ساختگى، رهگذران را نقش بر زمین 
کرده و بعد از ســرقت کیفشــان، پا به فرار 
مى گذاشتند.تحقیقات پلیسى براى شناسایى 

مالباختگان همچنان ادامه دارد. 
مدتى قبل دختر جوانى سراســیمه به اداره 
پلیس رفت و از ســارق پراید سوار به اتهام 
تصادف و سرقت کیفش شکایت کرد. شاکى 
در توضیح ماجرا گفت: من دانشجو هستم. 
ســاعتى قبل از دانشــگاه بیرون آمدم و در 
حال عبور از کنار خیابان بودم که خودروى 

پرایدى با سه سرنشین به من نزدیک شد. 
راننده در حالى که با گوشــى اش در حال 
حرف زدن بود پشــت ســر من به آرامى 
رانندگى مى کرد. احتمال دادم مسافرکشى 
مى کند و دنبال مســافر است که ناگهان 

خودرو آرام با من برخورد کرد و من نقش بر 
زمین شدم، اما آسیب جدى به من نرسید. 
در حالى که روى زمین افتاده بودم یکى از 
سرنشــینان پیاده شد و کنار من آمد. فکر 
کردم قصد کمک دارد، اما او کیف دســتى 
من را از دســتم کشــید و پس از سرقت 
کیفم سوار پراید شد و از محل گریختند. 
آن ها کیفم را که حاوى یک میلیون تومان 
پول نقد، تعــدادى کارت عابر بانک با رمز، 
تلفن همراه و جزوه هاى درسى بود، سرقت 
کردند . وى در پایان گفت: یکى از رهگذران 
موفق شد شــماره خودروى ســارقان را 

یادداشت کند.
با طرح این شکایت پرونده به دستور قاضى 
على وسیله ایرد موسى، بازپرس شعبه پنجم 
دادسراى ناحیه 34 براى شناسایى سارقان 
در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهى پایتخت 

قرار گرفت. 
مأموران در نخســتین گام پس از استعلام 
شــماره پلاك خــودرو ســارقان دریافتند 
خودروى پراید متهمان ســرقتى اســت و 
صاحــب آن چند روز قبــل از حادثه اعلام 

سرقت کرده اســت. در حالى که تحقیقات 
درباره این حادثه ادامه داشــت، مأموران با 
شکایت هاى مشابهى روبه رو شدند. شکایت 
شــاکیان حکایت از آن داشت باند سه نفره 
ســارقان کیف قاپ با خودروهاى ســرقتى 
در خیابان هاى شــمالى و غربى تهران پس 
از تصادف، کیف آن هــا را قاپیده و از محل 

گریخته اند.
یکى از شاکیان که مهندس جوانى بود، 
گفت: من مدیر عامل شرکت خصوصى 
هستم. دفتر کارم در یکى از خیابان هاى 
شــمالى پایتخت اســت. روز حادثه از 
شرکتم بیرون آمدم و به سراغ خودروام 
که کنار خیابان پــارك بود، رفتم. هنوز 
چند قدمى به خــودرو ام مانده بود که 
خــودروى پرایــدى که ســه مرد جوان 
سرنشین آن بودند با من به آرامى برخورد 
کرد به طورى که زمیــن خوردم. هنوز 
ثانیه هایى از حادثه نگذشــته بود، یکى 
از سر نشــینان خودرو پیاده شد و کیف 
دســتى ام که مقدار زیادى پــول، لوازم 
قیمتى، دســته چک و مدارك و اسناد 

شرکتم داخل آن بود، سرقت کردند. 
در حالى که هر روز به تعداد شاکیان سارقان 
کیف قاپ افزوده مى شد، کارآگاهان دریافتند 
22 اردیبهشت ماه امســال گشت مأموران 
پلیــس در شــمال تهران سه ســارق تحت 
تعقیب را که سوار بر خودروى سرقتى بودند، 

دستگیر کرده اند.
صبح دیروز ســه متهم بــراى بازجویى به 

دادسراى ناحیه 34 منتقل شدند. 
یکى از متهمــان با اعتراف بــه 100 فقره 
کیف قاپى با شیوه تصادف گفت: ما هر سه نفر 
ســابقه داریم و در زندان با هم آشنا شدیم. 
وقتى از زندان آزاد شدیم این باند را تشکیل 
دادیم. ما ابتدا خودرو سرقت مى کردیم و بعد 
با خودروى ســرقتى طعمه هاى خود را زیر 
نظر مى گرفتیم و در فرصت مناسب با خودرو 
به آن ها مى زدیم و کیف هایشــان را سرقت 
مى کردیــم. دو متهم دیگــر هم حرف هاى 
سردسته باند را تأیید کردند. سه متهم براى 
ادامه بازجویى ها به دستور قاضى ایرد موسى 
در اختیــار کارآگاهــان پلیس آگاهى قرار 

گرفتند.

شگرد جدید سارقان براى دزدى اموال مسافران 

خط قرمز: درحالى که دختر 25 ساله مدعى است مردى 

با تهیه فیلم ســیاه از وى قصد اخاذى از او را داشته، اما 

متهم مى گوید این شــاکى بوده کــه قصد اخاذى از وى 
را داشته است. 

این پرونده با شکایت دختر 25ساله اى در دادسراى جنایى 

تهران به جریان افتاد. شاکى که حدود 3هفته قبل به شعبه 

هفتم دادســراى جنایى تهران رفته بود به قاضى مرشدلو 

گفت: چند وقت پیش در شرق تهران به عنوان مسافرسوار 
خودروى پژویى شدم تا از محل کارم به خانه بروم.

 در بین راه راننده که مردى 50 ساله بود سر صحبت را باز 

کرد و مدعى شد که آشنایان زیادى دارد و مى تواند شغل 

بهترى برایم پیدا کند. او شــماره موبایلش را در اختیار 

مــن قرار داد و من هم چند روز بعد با او تماس گرفتم و 

آشنایى ما شروع شد. بیشتر وقت ها از طریق تلگرام با هم 

در ارتباط بودیم تا اینکه او به بهانه تفریح در خارج از شهر 

با من قرار گذاشت. وى ادامه داد: روز حادثه سوار ماشین 
شدم و با هم به سمت خارج از شهر رفتیم.

در آنجا با تهدید مرا مورد آزار و اذیت قرارداد و فیلم سیاه 

تهیه کرد. او درحالى که ازمن فیلمبردارى مى کرد با تهدید 

از من خواست تا اسم و مشخصاتم را هم بگویم. پس از آن 

گفت که اگر تن به خواسته هاى دیگرش ندهم این فیلم 

را در گــروه و کانال هاى تلگرامى پخش کرده و آبرویم را 
مى برد. همین شد که تصمیم به شکایت گرفتم.

به دنبال مطرح شدن این شکایت، مأموران با دستور قاضى 

مرد میانسال را دستگیر کردند. او اما منکر تهیه فیلم سیاه 

شد و ادعاى دیگرى را مطرح کرد. وى گفت: من و شاکى 

به طور اتفاقى با هم آشــنا شدیم. آشنایى ما ادامه داشت 

تــا اینکه او تماس گرفت و بــراى عمل زیبایى بینى اش 

درخواســت 5میلیون تومان کرد. وقتى گفتم پولى ندارم 

که به او پرداخت کنم تهدیــدم کرد که اگر این مبلغ را 

پرداخت نکنم عکس هاى شخصى مان را براى همسرم در 

تلگرام مى فرستد و آبرویم را مى برد. پس از این تهدید دیگر 

حتى جواب زنگ ها و پیام هاى او را ندادم تا اینکه شنیدم 

از من شکایت کرده است. وى گفت: او یا به خاطر کینه اى 

که از من به دل گرفته تصمیم به شکایت گرفته و یا با این 

ترفند قصد اخاذى از من را دارد چون تمام گفته هایى که 

مطرح کرده داستان خیالى خودش است و صحت ندارد.

راز 5 میلیونى ارتباط تلگرامى مرد میانسال با دختر جوان 

قرمز:  خــط 
پســر جوانى که 
نقشــه هاى  بــا 
 ، نى شــیطا
دختران  بــراى 
در  دانش آمــوز 
ایجــاد  مشــهد 
مزاحمت مى کرد، 



شب سخت ایرانی ها در لیگ قهرمانان آسیا

پرسپولیسبیتماشاگر،استقلالخوزستانبیپول
 فوتبال  ورزش   تیم های فوتبال پرسپولیس و استقلال 
خوزستان ایران سه شنبه برابر نمایندگانی از قطر و عربستان 
قرار می گیرند.در این روز، پرسپولیس با لخویا دیدار می کند 
و اســتقلال خوزســتان به مصاف الهلال می رود. مهم ترین 
امتیاز تیم فوتبال پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا، حضور 
هواداران پرشمار این تیم در ورزشگاه آزادی است. سرخ پوشان 
بارها با اســتفاده از این موقعیت توانسته اند بر حریفان خود 
غلبه کنند و تیم هایی که برای دیدار با پرسپولیس به ورزشگاه 
آزادی می آیند، از بازی برابر هزاران تماشاگر هراس دارند. این 
بار اما وضعیت فرق می کند؛ پرسپولیس ایران به خاطر تخلف 
چند هواداراش که در بازی با الوحده امارات، روی بازیکنان 
حریف لیزر و روی زمین، نارنجک انداختند، از بازی با تماشاگر 
محروم شد و ناچار اســت برابر لخویا بدون تماشاگرانش به 
میدان برود. حالا که پرسپولیس در مرحله یک هشتم نهایی 
در دیدار حســاس رفت برابر لخویا قطر، سلاح قدرتمندش 
یعنی هواداران را در اختیار ندارد، باید با این چالش دشــوار 
روبه رو شود و غیبت تماشاگران را با بازی بهتر خود جبران 
کند. سرخ ها علاوه بر هواداران، کمال کامیابی نیا را هم ندارند. 
هافبک دفاعی پرسپولیس در بازی های این تیم نقش پر رنگی 

داشته و غیبت او می تواند برای تیم مشکل ساز شود.
دیدار پرســپولیس ایران و لخویا قطر، ســاعت ۱۹:۳۰ در 

ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

* استقلال خوزســتان ایران - الهلال عربستان؛ با 
سلام و صلوات

نماینده خوزســتانی فوتبال ایران در لیگ قهرمانان آسیا 

که بر خلاف لیگ برتر ایران، در آسیا خوب نتیجه گرفته و 
به مرحله یک هشتم نهایی صعود کرده است، برای سفر به 
عمان و دیدار با الهلال عربستان مشکلات زیادی داشت. 

این تیم در فصلی که گذشت، مشکلات مالی زیادی داشت 
و همین مسئله بارها باعث شد که بازیکنان تیمش تمرین 
نکنند و حتی چند بــار در طول فصــل، نزدیک بود که 
استقلالی ها برای بازی با حریفان خود و سفر به شهرهای 

دیگر مشکل پیدا کنند.
استقلال خوزستان ایران در مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا باید با الهلال عربستان دیدار کند؛ برای این 
کار، نماینده ایران باید به عمان می رفت اما مشکل مالی باعث 
شده بود که باشگاه استقلال خوزستان نتواند از پس هزینه 
این سفر برآید. در نهایت، با کمک فدراسیون فوتبال و با سلام 
و صلوات، استقلال خوزستان به عمان سفر کرد و حالا باید 

دیدار حساسش برابر الهلال را برگزار کند.
 نکته منفی این است که بازی برگشت هم در عمان برگزار 
می شود و در واقع، در بازی فردا، استقلال خوزستان ایران، 

میزبان محسوب است.
این دیدار ساعت ۲۰:۳۰ برگزار می شود.

برنامه دیدارهای سه شنبه لیگ قهرمانان آسیا به این شرح 
است:

گوانگژو چین - کاشیما آنتلرز ژاپن، ساعت ۱۶:۳۰
میوانگتونگ یونایتد تایلند - کاوازاکی ژاپن، ساعت ۱۷

پرسپولیس ایران - لخویا قطر، ساعت ۱۹:۳۰
استقلال خوزستان ایران - الهلال عربستان، ساعت ۲۰:۳۰

در پاسخ به اظهارات منصوریان
برانکو: استقلال بهترین تیم دوم لیگ 

برتر است!
ورزش: منصوریان روز گذشته در نشست خبری خود اعلام کرد که 
پرسپولیس تیم دوم پایتخت است. زمانی که پیش از شروع نشست 
خبری، خبرنگاران از برانکو در مورد این اظهارات منصوریان پرسیدند، 
سرمربی تیم پرسپولیس گفت: من برای استقلال آرزوی موفقیت دارم 
و امیدوارم این تیم بتواند العین را شکست بدهد. آنها بهترین تیم دوم 

لیگ برتر هستند!

تارتار: پرسپولیس می تواند فینالیست 
لیگ قهرمانان شود

تسنیم: مهدی تارتارســرمربی موفق پارس جنوبی جم  با اشاره به 
بازی امروز پرســپولیس و لخویا گفت: این بازی از حساسیت بالایی 
برای پرسپولیس و هوادارانش برخوردار است که متاسفانه در ورزشگاه 
خالی از تماشاگر برگزار می شود. پرسپولیس بهترین تیم حال حاضر 
ایران اســت و با شــرایطی که دارد حتی می تواند راهی فینال لیگ 
قهرمانان شــود. آرزو می کنم در بازی امروز پرسپولیس کار لخویا را 
در همین بازی رفت تمام کند و با شایستگی راهی 8 تیم نهایی لیگ 

قهرمانان شود.

القحطانی: برای برد به ایران آمده ایم
ورزش: طلال القحطانی بازیکن لخویــا گفت: بازی مهمی پیش رو 
داریم. پرسپولیس از بهترین های ایران است مثل خود ما که در قطر 
بهترین هســتیم. ما برای برد به ایران آمده ایم.وی راجع به بازی در 
ورزشگاه بدون تماشاگر گفت: بودن یا نبودن تماشاگران خیلی برای 
ما اهمیت ندارد. اکثر بازیکنان ما نسبتا حرفه ای هستند و بازی های 
زیادی را در حضور تماشاگران تجربه کرده اند. از این رو خودشان را با 
هر شرایطی وفق می دهند، ما به دنبال پیروزی در این دیدار هستیم و 

به مسئله دیگری فکر نمی کنیم.

فتح الله زاده: افتخار می کنم که 
کمترین بدهی را داشتم

ورزش: فدراسیون فوتبال به تازگی سندی را منتشر کرده که طی این 
سند اعلام شده باشگاه استقلال تهران در دوره مدیریتی علی فتح الله 
زاده کمترین بدهی را بر جای گذاشته است.در این گزارش آمده است 
فتح الله زاده کمترین بدهی را با وجود دو قهرمانی و یک بار رسیدن به 
چهارتیم برتر آسیا نسبت به همه مدیران استقلال و پرسپولیس در 
سال اخیر بر جای گذاشته است که این اتفاق به عنوان یک امتیاز ویژه 

برای گزینه مدیرعاملی استقلال به شمار  می رود. 

غیبت 4 بازیکن الهلال عربستان برابر 
استقلال خوزستان 

ایسنا: خبر خوب برای تیم فوتبال استقلال خوزستان این که چهار 
بازیکن الهلال نمی توانند تیم خود را همراهی کنند. روزنامه الریاضیه 
عربستان نوشت که یاســر القحطانی، لئو بوناتینی، عبدالله عطیف 
و محمد جحفلی نمی توانند برای الهــلال در دیدار برابر تیم فوتبال 

استقلال خوزستان به میدان بروند.

خوش شانسی سرخ ها مقابل لخویا
ورزش: در یکی از حساس ترین بازی های دور حذفی لیگ قهرمانان 
آسیا، تیم فوتبال پرسپولیس امروز در ورزشگاه آزادی به مصاف لخویا 
قطر خواهد رفت.خبر خوب برای سرخ پوشــان پایتخت این که دو 
بازیکن تاثیر گذار لخویا به این بازی حساس نخواهند رسید. یوسف 
العربی، مهاجم آماده و با تجربه لخویا با آسیب دیدگی مواجه شده و 
نمی تواند تیمش را در ورزشگاه آزادی همراهی کند. غائب دیگر لخویا 
در دیدار برابر پرســپولیس، المعز عبدالله است که به عنوان بهترین 

بازیکن جوان فصل قبل لیگ ستارگان قطر انتخاب شد.

نمره عالی میلاد محمدی در هفته 
پایانی لیگ برتر روسیه

ورزش:  در هفته پایانی رقابت های پایانی لیگ برتر روسیه تیم ترک 
گروژنی به همراه میلاد محمدی، مدافع ملی پوش کشورمان به مصاف 
کریلیا رفت و با نتیجه ۳ بر یک پیروز شد.در این بازی میلاد محمدی 
موفق شــد در دقیقه 5۶ گل دوم تیمش را به زیبایی به ثمر برساند. 
سایت چمپیونات روســیه در ارزیابی فنی خود به مدافع ایرانی نمره 

عالی 8 را داد. 

درخواست باشگاه سیاه جامگان از 
فدراسیون فوتبال

مهر: تیم فوتبال سیاه جامگان که می توان گفت از معدود باشگاه 
های خصوصی کشــور اســت، از جمله تیم هایی بود که در طول 
فصل با مشکلات مالی زیادی دســت و پنجه نرم می کرد. با توجه 
به این موضوع مســئولان سیاه جامگان خواســتار این شدند که 
تبلیغات محیطی را خودشان در بازی هایی که میزبان هستند در 
اختیار داشته باشــند تا بتوانند از این طریق درآمدزایی کنند.در 
همین راستا قرار است این تیم تا پایان هفته نامه ای را برای رئیس 
فدراسیون فوتبال ارسال کند و درخواســت کند در بازیهایی که 
این تیم در مشهد میزبان است بتواند خودش به صورت مستقل از 

تبلیغات دور زمین درآمدزایی کند.

نظرمحمدی: زنگ خطر سپیدرود به 
صدا درآمد

وزش سه: سرمربی سپیدرودی ها درباره گله خود از شرایط تیم 
گفت: این روزها دغدغه های بســیاری دارم و با شرایطی که پیش 
آمده تردید برای من به وجود می آید که در این تیم بمانم یا خیر، 
اکنون زمان برای جذب بازیکنان خوب و کاربلد است اما وقتی ما 
دست روی دســت می گذاریم و کاری نمی کنیم آنها جذب سایر 
تیم ها می شــوند. ما به همین راحتی داریم این زمان طلایی را از 
دســت می دهیم. علی نظرمحمدی ادامه داد: مسابقات لیگ برتر 
بسیار سنگین اســت و همه تیم ها به دنبال این هستند که حضور 
برتری در لیگ داشته باشــند. زنگ خطر را برای سپیدرود از هم 
اکنون می شنویم. اگر تا ۱5 خرداد نتوانیم مشکلات را مرتفع کنیم 

زحمات این تیم در طی دو سال بر باد می رود.

ضد حمله

غوغای اخراج مسعود شجاعی در تومبا
تسنیم: تیم پانیونیوس یکشنبه شب در بازی پایانی دور رفت مرحله پلی آف سوپر 
لیگ یونان در ورزشگاه تومبای شهر سالونیکی برابر پائوک با شکست یک بر صفر 
مواجه شد. دروازه تیم آتنی پانیونیوس ۷ دقیقه پس از اخراج مسعود شجاعی باز 
شد. این ملی پوش ایرانی در دقایق ۶۱ و ۶8 کارت زرد از داور بازی دریافت کرد و 

مجبور به ترک زمین شد. 
در این میان مسعود شجاعی پس از دریافت کارت زرد دوم که به منزله اخراجش 
از زمین بود به شدت داور یونانی را مورد انتقاد قرار داد. شجاعی که انتظار دریافت 
کارت قرمز را نداشت با عصبانیت شدید و در اقدامی عجیب پیراهن خود را درآورد 
تا به داور بدهد و سپس راهی رختکن شــد. این اقدام شجاعی باعث شد تا بازی 

تیم های پائوک و پانیونیوس برای دقایقی متوقف شود. 

فقط استقلال  می تواند با جپاروف
 قرارداد ببندد

سایت سازمان لیگ: رئیس کمیته نقل وانتقالات سازمان لیگ در  مورد وضعیت 
قرارداد سرور جپاروف با باشگاه استقلال  به گفت: برای انتقال این بازیکن برای نیم 
فصل به  سپاهان تفاهمنامه ای سه جانبه بین استقلال، سپاهان و  جپاروف امضا 
شد که این تفاهمنامه سه جانبه ضمیمه  قرارداد جپاروف با سپاهان در نیم فصل 

گذشته شده است.
 فریبرز محمودزاده افزود: اکنون براساس آن تفاهمنامه سه جانبه که در  قرارداد 
سپاهان با جپاروف در سازمان لیگ موجود اســت، هیچ باشگاهی مجاز به عقد 
قرارداد با این بازیکن نبوده، اما باشــگاه استقلال  می تواند قرارداد جدیدی با این 

بازیکن در سازمان لیگ برای فصل  آینده ثبت کند. 14

تلگرامی

1

    فرهاد فخیم ملی پوش سابق فوتسال ایران که در فصل ۹5 لیگ برتر عضو 
تیم دبیری تبریز بود، با قراردادی یک ساله به مس سونگون پیوست.آقای گل 

لیگ ۹۲ از دیروز در تمرین های مس شرکت کرده است.
   مهدی طارمی نتوانست خود را به موقع به نشست خبری پیش از بازی با الهلال  
برساند که همین مسئله باعث شد نشست خبری برانکو با چند دققه تاخیر آغاز  شود.

   با اتمام دیدارهای رفت و برگشت پرســپولیس مقابل لخویا فصل فوتبالی 
پرسپولیس به پایان خواهد رسید و از همین رو برانکو و دستیارانش راهی کشور 
خود خواهند شد تا به اســتراحت بپردازند. زمان بازگشت برانکو به تهران ۲8 
خرداد عنوان شده و سرمربی پرسپولیس از ۳۰ خرداد تمرینات تیمش را برای 

فصل آینده آغاز خواهد کرد.

   در هفته پایانی رقابت های لیگ روسیه، روستوف در خانه اورنبورگ به میدان 
رفت و با ۲ گل مغلوب شد. در این بازی سردار آزمون ۹۰ دقیقه در ترکیب تیمش 

حضور داشت و با کارت زرد داور مواجه شد.
   عضو هیئت مدیره باشگاه فولاد خوزســتان درباره مذاکرات باشگاه فولاد 
با یحیی گل محمدی گفت: گل محمدی همیشــه یکــی از گزینه های جدی 
مذاکرات ما بوده است  و حالا هم منتفی نیست. گل محمدی مسافرتی داشت و 

بنا شد بعد از مسافرت، تماس هایش را با مدیرعمل باشگاه ادامه بدهد.
  دومین تمریــن تیم ملی فوتبال ایران از ســاعت ۱۰ صبح دیــروز در زمین 

پژوهشگاه نفت زیر نظر کارلوس کی روش و کادر فنی پیگیری شد.تمرین دیروز 
ملی پوشان ایران همانند روز قبلش پشت درهای بســته و در غیاب خبرنگاران و 

هواداران برگزار شد.
  پس از عدم توافق مسئولان باشگاه فولاد خوزستان با پائولو سرژیو بنتو به 
نظر می رسد شانس سید کوروش موسوی برای هدایت فولادی ها در هفدهمین 
دوره لیگ برتر افزایش یافته است.موسوی ، با تیم فولاد نوین به لیگ برتر صعود 

کرده بود.
  شــاهین ثاقبی هافبک میانی تیم ملوان با عقد قراردادی سه ساله به تیم 

فوتبال سپاهان پیوست. ثاقبی حضور در تیم ملی جوانان را هم دارد.
  سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان گفت: مطمئن باشید که فردا)امروز( 

یکی از بهترین بازی های تیم استقلال خوزستان را خواهید دید، چرا که بازیکنانم 
با قلب شان بازی می کنند.

پروین در آستانه 
بازگشت به 
پرسپولیس

تســنیم: هیئــت مدیره باشــگاه 
پرسپولیس قرار است به زودی شاهد 
تغییراتی شود و به احتمال خیلی قوی 

برخی از اعضای هیئت مدیره فعلی این باشگاه از جمله فرشید گلزاده، محمد 
زادمهر و حمیدرضا گرشاســبی جای خود را به بهروز منتقمی، علی پروین و 
بیژن ذوالفقارنسب بدهند.با برنامه ریزی در نظر گرفته شده احتمالا علی اکبر 
طاهری و جعفر کاشانی به همراه سه عضو جدید ترکیب جدید پنج نفره هیئت 
مدیره باشگاه را تشکیل خواهند داد. ضمن اینکه هیئت مدیره جدید، مدیرعامل 

باشگاه پرسپولیس را انتخاب خواهند کرد تا او حق امضا داشته باشد. 

خلعتبری: اولویتم 
ماندن در سایپا است

تســنیم: محمدرضا خلعتبــری در 
خصوص اینکه آیا فصل آینده در سایپا 
خواهد ماند یــا خیر گفــت: چند روز 
پیش با باشگاه تماس داشتم تا در مورد 

تسویه حساب صحبت کنم. این را هم متوجه شــدم که هنوز آقای دایی فهرست 
موردنظرش را به باشگاه سایپا اعلام نکرده و درواقع من هم منتظر فهرست سرمربی 
جدید سایپا هستم.وی ادامه داد: در تیم ملی و پرسپولیس با علی دایی کار کردم و 
خاطرات خوبی از آن زمان دارم. اولویتم سایپا است وطبیعتا دوست دارم با این مربی 
کار کنم. اگر در فهرست دایی بودم باعث افتخار من است و اگر نبودم مشکلی وجود 

ندارد، چون سرمربی براساس نیازهایش بازیکن را انتخاب می کند. 

طارمی: می توانیم در 
رفت و برگشت لخویا 

را شکست دهیم
ورزش: مهدی طارمی در نشســت 
خبری پیش از دیدار برابر لخویا قطر 
گفت: باشگاه پرســپولیس همیشه به 

تماشاگرانش متکی بوده است. 
ما پرطرفدارترین تیم ایران و تیم اول پایتخت هســتیم.او افزود: لخویا تیم 
خیلی خوبی اســت اما فکر نکنم از الهلال بهتر باشد.  ما می توانیم در رفت 
و برگشت این تیم را شکست دهیم. برای این بازی خیلی تلاش کرده ایم و 
تمرین های خوبی داشــته ایم. امیدوارم خدا هم پاداش ما را بدهد و صعود 

کنیم.
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کاپیتان تیم ملی جوانان در گفت و گو با قدس 

نورافکن:شایدچهارشنبهروزصعودماباشد
ورزش: تیــم جوانان ایــران در اولین گام 
ازرقابت های جام جهانی موفق شــد تیم 
سرعتی کاستاریکا را مغلوب کند، بردی که 
بعد از40 سال برای این رده سنی درسطح  
جوانان جهان به دست آمد. امید نورافکن، 
کاپیتان جوانان ایران بیش ازهمه بازیکنان 
به صعود ازگروه خوشبین است. مرد شماره 
16 جوانان ایران پس از اولین برد تیم جوانان 
بار دیگر پای گفت و گو بــا روزنامه قدس 

می نشیند.

*جوانان ایران بعد از40ســال موفق شدند 
درجام جهانی پیروزی به دست آورند. بعد از 

این برد چه حسی داشتید؟
خیلی خوشحال بودیم. البته ســعی کردیم زیاد 
خوشــحالی نکنیم چون هنــوز راه زیادی پیش 

روی ماست.
*انگارمــی خواهید حالا حــالا ها درجام 

باشید؟

همین طوراست. لااقل به صعود فکرمی کنیم.
*بازی بعدی بــا زامبیا اســت، تیمی که 

می گویند در قاره آفریقا رقیب ندارد.
تیم خوب واستخوان داری هســتند. برای ما اما 
فرقی نمی کند که با چــه تیمی بازی داریم. بازی 
اول را بردیم و حالا دیگر با شرایط بازی در تورنمنت 
آشنا تریم. مشکل خاصی پیش نمی آید. ان شاءالله 

می بریم.
*زامبیا قوی تراست یا پرتغال؟

واقعا در این سطح نمی شود گفت کدام تیم بهتر 
است. همین کاستاریکایی که ما بردیم ممکن است 
در بازی بعد پرتغال را ببرد. آن وقت شرایط گروه 

پیچیده می شود.
*اگراین اتفاق رخ دهد و شما زامبیا را ببرید 

صعودتان قطعی می شود.
همین طور اســت. امــا اگر مســاوی کنیم کار 
در هم مــی پیچد. به هرحال ما بــا امید زیادی 
به این جــام آمدیم وبه خودمــان اعتماد کامل 
داریم. شاید چهارشــنبه روزصعود ما باشد. ما 

را دعا کنید.
*این امید هســت که تیم جوانان ایران از 
گروه صعود کند و حتــی در جمع چهارتیم 

قراربگیرد؟
نتیجه گیری در جام جهانی واقعا دشــوار است. 
چیزی که شما  می گویید دست نیافتنی نیست 
اما بایــد زحمت بکشــیم و کمی هم شــانس 
بیاوریــم. همیــن زامبیایی که ما چهارشــنبه 
با آن ها بــازی داریم یکــی ازبهترین تیم های 

تورنمنت است. 
*چه طورخودت را آماده این بازی ها کردی؟
همین طور اســت. ماه های پرفشــاری را سپری 
کردم. دائم در ترکیب استقلال بودم و وقتی به کره 
رسیدم باید خستگی چندین ساعت سفر را از تنم 
بیرون می کردم. از طرفی مشکلات تغییرات آب و 
هوایی هم بود. این شرایط البته برای همه یکسان 
است. با این حال سعی می کنم زودتر به فرم بدنی 
مطلوب برسم و با شــرایط این تورنمنت به خوبی 

آشنا شوم و بازی های درخشانی انجام دهم. 

ورزشـــی

ورزش: برانکو ایوانکوویچ در نشست خبری پیش از دیدار با لخویا 
قطر در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا اظهار کرد: خوشحال 
و مفتخریم که در یک هشتم نهایی یک جام معتبر شرکت کرده ایم. 
متاسفانه بدون تماشاگران بازی می کنیم که فقدان بزرگی برای ما 
است. او ادامه داد: مجبوریم در چنین فضایی بازی کنیم. لخویا در 
پنج سال اخیر سه بار قهرمان شده و استانداردترین و مستمرترین 
کار را داشته است. همه تیم های قهرمان خوب هستند. گروه سختی 
داشتیم و الان هم با بهترین تیم بازی داریم. برانکو افزود: بازیکن 
کره ای لخویا بهترین بازیکن لیگ قطر شد و بهترین مدافع را دارد. 
)اشــاره به چیکو فلورس( بیش از این نمی خواهم به حریف اشاره 

کنم. همین که لخویا قهرمان قطر شده قدرتش را نشان می دهد.
او ادامه داد: از حریف ترسی نداریم اما به آن احترام می گذاریم. به 

طور ویژه به بازیکنان نگفته ام که حریفمان چنین و چنان اســت 
چون همه می دانیم که بازی محکم و سختی در پیش داریم. لخویا 
نسبت به الریان بازی محکم تری انجام می دهد. برانکو افزود: این 
بازی نیمه اول است و انتظار داریم که برنده شویم و به بازی برگشت 
برویم. به جز کمال، سایر بازیکنان ما آماده هستند. برانکو درباره 
تاثیر غیبت هواداران هم گفت: جای آنها واقعا خالی است. در طول 
فصل آنها یار دوازدهم بودند و در روزهایی که خوب بازی نکردیم، 
ما را دور نینداختند و درسطح بالایی از ما حمایت کردند و کمک 
حال ما بودند. وی در پایــان صحبت های خود گفت: ناراحتیم که 
هواداران را در ورزشــگاه نخواهیم داشــت اما مطمئن هستم که 
بازیکنانم جای خالی آنها  را در زمین جبران می کنند و هواداران 

هم در خانه ما را دعا خواهند کرد. 

ورزش:جمال بلماضی ســرمربی لخویا در نشست خبری 
پیش از دیدار مقابل پرســپولیس گفت: این بازی یکی از 
بازی های بســیار مهم به حســاب می آید. تمام بازی ها با  
حریفان ایرانی سخت است. در مورد پرسپولیس باید بگویم 
آن ها تیم بسیار حرفه ای هستند و بازیکنان با استعدادی 
را در اختیار دارند، مســلما یک بازی ســخت در انتظار ما 
خواهد بود.سر مربی لخویا در پاسخ به این سوال که آیا از 
نبود تماشاگران در این بازی استقبال می کند یا نه، عنوان 
کرد: نه این مسئله برای ما اهمیت زیادی نداشت و ندارد. 
تیم ما برای بازی در هر شرایطی آماده است، شاید حضور 
هواداران برای حریف ما اهمیت ویژه ای داشت اما برای ما 

این طور نیست.
سرمربی لخویا راجع به ستاره پرسپولیس از جمله مهدی 
طارمی و سیدجلال حســینی تصریح کرد: نفراتی که نام 
بردید از بازیکنان بســیار حرفه ای پرســپولیس هستند، 
بازیکنانی که بســیار خطرناک و مشکل ساز خواهند بود. 
پرسپولیس را به خوبی آنالیز کرده ایم و اعتقاد من این است 
که این تیم بازیکنان خطرناک دیگری هم در اختیار دارد. 
بلماضی در پایــان درباره اینکه گفته می شــود تیم لخویا 
طارمی را می خواهد گفت: نه چنین چیزی مطرح نشــده 
اســت. آرزو می کنم که یک بازی جــذاب و جوانمردانه را 

شاهد باشیم.

طارمی را نمی خواهیم/ بلماضی:غیبتتماشاگرانپرسپولیستأثیریدرکارمانداردجای هواداران مان در آزادی خالی است/ برانکو:ازلخویاترسینداریم



چشم ورزش به نوش داروى دولت دوازدهم
 رها حاتمى  تب و تاب انتخابات ریاست جمهورى اگرچه 
هنوز نیفتاده؛ اما با روشن شــدن چهره مرد منتخب ملت، 
قدرى از هیجانات نشات گرفته از شــور انتخاباتى و رقابت 
کاهش پیدا کرده و درســت در همین زمان اســت که باید 
برخى حرف ها را زد و انتظارات را به زبان آورد. به این امید که 
در لابلاى برنامه چهار سال آینده کشور جاى گیرد. مسائل 
اقتصادى، فرهنگى و سیاسى، موضوعات اصلى بودند که در 
چند ماه اخیر، زمینه بحث و جدل مردان سیاست بود اما در 
این بین یک مقوله که به همه اینها ارتباط دارد و در بزنگاه ها 
به کمک آمده، خیلى به چشم نیامد؛ موضوعى به نام ورزش 

است که چشم امیدش را به روزهاى آینده بسته است.
*جایگاه ورزش در برنامه 4 ساله

با فروکش کردن بحث هاى انتخاباتى، از امروز به بعد حتما 
دکتر حســن روحانى، مرد منتخب مــردم و همکارانش 
با فرصت بیشــترى برنامه هاى چهار ســال آینده را زیر  
ذره بین مى گذارنــد و در این میان بــا نگاهى که رئیس 
جمهور منتخب به ورزش دارد، انتظار مى رود دغدغه هاى  
ورزش بیشــتر از قبل جاى خود را بین سایر نگرانى ها باز 
کنند؛ به خصوص با حمایتى کــه جامعه ورزش از دولت 
منتخب داشت؛ نه اینکه حمایت زمینه ساز توقعى باشد که 
اگر اینطور بود، ورزشى ها خیلى جاها بدون چشم داشتى 
به کمک همه دولت ها نمى آمدند؛ اما بحث بر سر منفعت 
دو طرفه است  و قدم برداشتن در مسیرى که کسى نمى 
تواند فوایدش را انکار کند. البته این انتظار وجود ندارد که 
در چهار سال پیش رو همه مشکلات و عقب ماندگى هاى 
ورزش جبران شود اما انتظار توجه، به  اندازه اى که سهم 

ورزش است، طبیعى است. 
*امیدهاى بانوان

رئیس جمهور در چهار سال گذشته نشان داد که به ورزش 
بانوان نگاه خاصى دارد و حالا که بانوان با مدال المپیک پاسخ 
این توجه را داده اند و قدرشــناس بوده اند، لازم اســت که 
حمایت بیشترى را پشت سر خود احساس کنند تا قدم هاى 

بعدى را با قدرت بیشترى بردارند.
در کنار بانوان که چه در بعد همگانى و چه بعد قهرمانى، نیاز 
است حمایت بیشترى از آنها صورت گیرد، مسائل دیگرى هم 
وجود دارد که شایسته است در این روزها مرورى شوند با این 

امید که در فهرســت برنامه هاى مدیران ورزش و مشاوران 
ورزشى رئیس جمهور  قرار گیرد.

*دعواهاى مدیریتى
یکى از مواردى که همیشه به ورزش آسیب زده، دعواهاى 
مدیریتى اســت و اختلاف هایى که به تصمیمات کشانده 
شده و با مرور این تجربه اســت که در این روزها باید کمى 
صبورانه تر بــه اتفاق هاى چند ماه اخیر نگریســت. رئیس 
جمهور در سخنرانى بعد از پیروزى در انتخابات، تاکید کرد 
که رئیس جمهور تمام کسانى است که ایرانى اند؛ چه آنهایى 
که حمایت کرده اند؛ چه آنهایى که مخالف بوده اند. این نوع 
نگاه است که زمینه ساز یک توقع از زیر مجموعه هاى دولت 
در حوزه ورزش مى شود؛ اینکه فارغ از نگاه و رفتار سیاسى 
( به درست یا به غلط) برخى افراد، بهترین ها براى کمک به 
ورزش جذب شوند و اگر قرار است روزى فردى کنار بماند، 
دلیل کنار گذاشــتنش عملکرد فنى اش باشد، نه مسائلى 

دیگر.
*رفع ایرادهاى قانونى

ورزش همواره نیازمند آرامش بوده و امروز هم بیش از پیش 
به این مهم نیازمند است، پس اگر قرار است در بدنه ورزش 
تغییرى صورت گیرد، بهتر است مسئولان فعلى وزارت که 

پیش بینى مى شود در دولت بعد هم در این سیستم ماندگار 
باشند، و نفر اولش نشان داده، اهل تعامل است؛ بدون توجه به 
برخى جوسازى ها، تکلیف را روشن کنند و تیم مدیریتى این 
مجموعه را بچینند؛ تیمى که تجربه، شناخت و دلسوزى لازم 
را داشته باشــد. تیمى که بداند در قدم اول برخى ایرادهاى 
قانونى باید برداشته شود و برایش قدم بردارند؛ بدون اینکه 
صلاح شخصى- که در دولت هاى قبل به وفور دیده شده- 
مســیر اصلى را تغییر دهد. مثل موضوع اصلاح اساسنامه 
فدراسیون هاى ورزشى که به نظر نمى رسد موضوع خیلى 
پیچیده اى باشد اما سال هاست که زمین مانده و به سرانجام 

نمى رسد.
 *توجه به مسائل مالى و باشگاهدارى

اگر در دولت نهم و دهم، کمک هاى مالى زیادى به ورزش شد 
و در اصل به جاى اینکه ماهیگیرى به آنها یاد داده شود، ماهى 
به آنها داده شــد، انتظار مى رود دولت دوازدهم در مسیرى 
قدم بردارد که برخى موانع قانونى برداشته و زمینه اى فراهم 
شود که یا حامیان مالى بیشترى روانه ورزش شوند یا دست 
ورزشــى ها براى درآمد زایى باز شــود که در روزهاى آینده 
بیشــتر مى توان درباره این قوانینى که مــى توانند کمک 
کنند، صحبت کرد. براى مثال قانون منع ســرمایه گذارى 

دولت در ورزش که مصداقش را مى شــد در باشــگاهدارى 
دید، یکى از این نمونه هاست که ضرورت بازنگرى اش یک 
بار دیگر احساس مى شود چراکه این قانون به شکلى اثرات 
تحریم هاى به جا مانده از عملکرد دولت دهم بود و حالا که 
گفته مى شود برخى از موانع برداشته شده، شاید بتوان در این 
زمینه اقدام هایى انجام داد چراکه در اثر فشارهاى اقتصادى و 
این قانون، وضعیت باشگاهدارى در کشور با مشکلات زیادى 
مواجه شده و اثراتش به تیم هاى ملى هم کشیده شده است.

* موضوع حق پخش تلویزیونى
موضوع حق پخش تلویزیونى که البته صفر تا صدش در دست 
دولت نیســت، مى تواند یکى از مواردى باشد که در دستور 
اولویت هاى ورزشى کشور قرار گیرد با این امید که بالاخره 

روزى به سرانجام برسد و ورزش حقش را بگیرد.
اینها تنها مواردى اند که به صورت مصداقى ذکر مى شوند 
اما قدم برداشــتن در ارتباط با هر کدام از آنها مى تواند بار 
دیگر امید را در دل اهالى این رشــته بیش از پیش روشن 
کند؛ ورزشى هایى که با موفقیت هایشان، کشور را در ابعاد 
سیاســى و فرهنگى کمک کرده اند و هر قدر قویتر باشند، 
حتما در راستاى اهداف کلى کشــور، مى توانند قدم هاى 

بلندترى بردارند.

سرمربى تیم ملى هندبال: اردوى دوم 
ملاك ارزیابى ماست

مهر: ســرمربى تیم ملى هندبال پس از اردوى هندبالیســت ها در 
مشکین شهر گفت: از امروز گروه دوم اردونشینان تمرینات خود را 

شروع مى کنند اما در این بین برادران استکى به تمرین نمى رسند.
نخستین اردوى تیم ملى هندبال کشورمان در بخش مردان در سال 
96 از 27 اردیبهشت ماه تا چهارم خردادماه با دعوت از 51 بازیکن در 
مشکین شهر پیگیرى مى شود. طبق نظر علیرضا حبیبى سرمربى 
تیم ملى هندبال ایران دعوت شدگان به این اردو در دو بخش الف و ب 

در تمرینات حاضر مى شوند.
  علیرضا حبیبى  گفت: این اردو در دو گروه الف و ب در مشــکین 
شهر برگزار مى شــود. خوشبختانه مســئولین این شهر امکانات 
بســیار خوبى را براى ما مهیا کرده اند و در کنــار آن جاذبه هاى 
گردشگرى و طبیعت این شهر براى ما جالب بود.   وى ادامه داد: 
قرار اســت نفراتى در اردوى مرحله دوم به جمع مــا بپیوندند. ما 
اردوى دوم را ملاك ارزیابى نفرات نهایى قــرار داده ایم . الان با 
یک مرحله اردو که بیشــتر جنبه تمرینى داشــت نمى توانستیم 

نظر نهایى براى انتخاب اعضاى تیم بدهیم. 

تیم سابر ایران ششم شد
 تسنیم: جام جهانــى شمشیربازى در مادرید اســپانیا با کسب 
جایگاه ششم تیم سابر ایران به پایان رسید.   در دومین روز از جام 
جهانى شمشــیربازى در مادرید اســپانیا و در بخش تیمى،  ملى 
پوشان کشورمان در رده ششم ایســتادند.  شاگردان فخرى ابتدا 
بلاروس را 45 بر 27 شکست دادند، اما در ادامه برابر مجارستان 
با نتیجه 45 بر 35 مغلوب شــدند. ملى پوشان کشورمان در ادامه  
آلمان را با نتیجه 45 بر 43 مغلوب کردند اما با قبول شکست برابر 

آمریکا در رده ششم ایستادند.

کولاکوویچ: از بازیکنانم خواستم
 تا بجنگند

 ورزش: سرمربى تیم ملى والیبال ایران گفت: به بازیکنانم گفتم براى 
من کار آسانى است که همه شــش بازیکن را تعویض کنم اما از شما 

مى خواهم تا آخر بجنگید.
  ایگور کولاکوویچ بعد از آخرین دیدار تدارکاتى تیم ملى والیبال ایران 
مقابل استرالیا قبل از شــروع لیگ جهانى گفت: بازى برابر استرالیا 
آسان نبود. بازیکنان سعى داشتند باخت مقابل لهستان را با برد برابر 

استرالیا جبران کنند.
وى  گفت: برخى از بازیکنان استرالیا براى چند بار در خط سرویس 
قرار گرفتند. کمى زمان مى برد تا بازیکنان خود را با شرایط بدنسازى 
جدید وفق دهند، اما خیلى بد است که تیم ایران بازى را خوب شروع 
کند اما اواسط آن ست تسلیم شــود. من به بازیکنانم گفتم که براى 
من کار آسانى است که همه شــش بازیکن را تعویض کنم اما از شما 

مى خواهم تا آخر بجنگید.

خبر

سهشنبه 2 خرداد  جام جهانى فوتبال کمتراز 20 سال
 انگلیس - گینه

 ساعت: 12:30 زنده از شبکه ورزش

سهشنبه 2 خرداد جام جهانى فوتبال کمتراز 20 سال
 کره جنوبى - آرژانتین

 ساعت: 15:30 زنده از شبکه ورزش

سهشنبه 2 خرداد  لیگ قهرمانان آسیا
 پرسپولیس - لخویا قطر

 ساعت: 19:30 زنده از شبکه سه

سهشنبه 2 خرداد لیگ قهرمانان آسیا
 استقلال خوزستان - الهلال عربستان

 ساعت: 20:30 زنده از شبکه ورزش
 چهارشنبه 3 خرداد  جام جهانى فوتبال کمتراز 20 سال

 ایران - زامبیا
 ساعت: 12:30 زنده از شبکه ورزش

چهارشنبه 3 خرداد جام جهانى فوتبال کمتراز 20 سال
 کاستاریکا - پرتغال

 ساعت: 15:30 زنده از شبکه ورزش
چهارشنبه 3 خرداد  لیگ اروپا

 آژاکس - منچستریونایتد
 ساعت: 23:15 زنده از شبکه ورزش

انگلیس / لیگ برتر
 لیورپــول 3  ............................................................. 0 میدلزبــورو
 منچســتریونایتد 2 ............................................................. 0 کریستال پالاس
 ســاوتهمپتون 0 ............................................................. 1 استوك ســیتى
 سوانســى 2 ............................................................. 1 وســت برومویــچ
 لسترســیتى 1 ............................................................. 1 بورنمــوث
 هــال ســیتى 1 ............................................................. 7 تاتنهــام
... 1 ســاندرلند . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  چلســى 5 .
2 وســتهام  .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1  برنلــى 
.. 1 اورتــون . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  آرســنال 3 .
 واتفــورد 0 ............................................................. 5 منچسترســیتى

اسپانیا / لالیگا
 اتلتیکومادریــد 3 ............................................................. 1 بیلبائــو
.. 3  ویارئــال . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  والنســیا 1 .
 ســلتاویگو 2 ............................................................. 2 رئال سوســیداد
 مــالاگا 0 ............................................................. 2 رئال مادریــد
ایبــار  2  .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  4 بارســلونا   

ایتالیا / سرى آ
 اودینــزه 1 ............................................................. 1 ســامپدوریا
تورینــو  1  .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  2 جنــوا   
..  1 آتالانتــا . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  امپولــى 0 .
.. 0 بلونیــا . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  آث میــلان 3 .
... 2 کالیــارى . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  ساســولو 6 .
 یوونتــوس 3 ............................................................. 0 کروتونــه 
 لاتزیــو 1 ............................................................. 3 اینترمیــلان

میز نتایج

ورزش در سیما
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بازگشت سفیدپوشان مادریدى بعد از 5 سال

اختلاف قهرمانى هاى رئال و بارسلونا به 9 رسید  
دانیال صدقى: بعد از یک دوره انتظار 5 
ساله، رئال مادرید بار دیگر جام قهرمانى 
رقابت هاى لالیگا را بالاى سر برده و براى 
سى و سومین بار فاتح این مسابقات نام 
گرفت. یکشنبه شــب در روسالدا تیم 
زیدان تنها به یک تســاوى براى کسب 
جام نیاز داشــت ولى به لطــف دو گل 
رونالدو و بنزما رقابت هاى این فصل را با 
پیروزى به پایان برد. این هفتمین فصل 
پیاپى بود که مهاجم پرتغالى رئال بیش 
از چهل گل براى رئال به ثمر رساند و تیم 
مادریدى هم با گلزنى  درهمه دیدارهاى 
این فصل ، با توجه به ادامه روند گلزنى 
پیاپى در بازى هاى فصل قبل توانست 
به رکورد 50 مســابقه پیاپــى همراه با 
گلزنى در رقابت هاى لالیگا دست پیدا 
کند. زیدان فرانســوى کــه حالا نامش 
درفهرست مربیانى قرار گرفته که رئال را 
قهرمان اسپانیا کرده اند بعد از این افتخار 

گفت:« کسب عنوان قهرمانى لالیگا در 
اسپانیا براى من زیباترین اتفاق ممکن 
است. لحظات سخت و دشوارى داشتیم 
ولى درنهایت در راه رسیدن به هدفمان 
موفق شــدیم و درطول 38 هفته لیگ 
همواره پیشــتاز بودیم. قهرمانى دراین 
رقابت هــا اهمیت زیادى داشــت براى 
اینکه رئال از چندین ســال قبل موفق 
به قهرمانى نشده بود و این هدف اصلى 

ما بود.»
به این ترتیب اختلاف تعداد قهرمانى هاى 
رئال و بارسلونا در تاریخ رقابت هاى لالیگا 
به عــدد 9 افزایش یافت. آبــى انارى ها 
که در چند سال اخیر ســلطه خود را به 
رقابت هاى لالیگا تحمیــل کرده بودند، 
با 24 عنوان قهرمانــى لیگ دومین تیم 

پرافتخار اسپانیا به شمار مى روند. 
 از اوت سال گذشــته که رقابت هاى این 
فصل آغاز شد، رئال شروعى طوفانى داشت. 

سفید پوشان مادریدى به لطف گلزنى هاى 
بى وقفه کریــس رونالدو با شایســتگى 
جام قهرمانى را در فصل پرفراز و نشــیب 
بارسلونا بالاى ســر بردند. این چهارمین 
عنوان قهرمانى فلورنتیو پرس در سمت 

رئیس این باشــگاه در رقابت هاى لالیگا 
محسوب  مى شود. رکوردى بسیار ضعیف 
براى مدیرى که سه بار در همین سمت در 
لیگ قهرمانان اروپا جام قهرمانى را کسب 
کرده اســت. در مجموع تعداد جام هاى 

کسب شده رئال در دوران پرس به عدد 18 
رسیده ولى عملکرد تیم او در لالیگا از نظر 

آمارى بسیار ضعیف بوده است. 
*کفش طلایى براى مسى

با اینکــه فصــل 2017 -2016 براى 

بارســلونا موفقیت چندانى به ارمغان 
نداشت ولى لیونل مسى توانست براى 
چهارمین بــار عنوان کفــش طلایى 
را که بــه بهتریــن گلزن لیــگ هاى 
اروپایــى تعلق مى گیــرد، از آن خود 
کند. مســى با 37 گل زده این عنوان 
را تصاحب کــرد. مهاجــم آرژانتینى 
پیشــتر درفصل هاى 2010 -2009 
 2012 ، 2012- 2011 و 2013 -
موفق به کســب این عنوان شده بود. 
رقیب اصلــى او باس دوســت مهاجم 
اسپورتینگ لیســبون بود که 34 گل 
به ثمر رســانده و با ســه گل بیشتر از 
اوبامیانــگ مهاجم دورتمونــد در پله 
دوم ایستاد. مسى همچنین عنوان پى 
چى چى لالیگا را هم به خود اختصاص 
داد. لوئیس ســوارس با 28 گل زده و 
کریســتیانو  رونالدو بــا 25 گل زده در 

پله هاى بعدى ایستادند.  

رسایى فر: ســقوط در جدول رده بندى مدالى حاصل 
تلاش ورزشــکاران ایرانــى در پایــان چهارمین دوره 
رقابت هاى همبستگى کشــورهاى اسلامى بود. کاروانى 
که در این دوره رشدى قابل توجه در تعداد ورزشکارانش 
داشت و 161 ورزشــکار را به باکو برده بود در آذربایجان 
نسبت به دوره قبل یک رده سقوط کرد تا در پایان با 98 
مدال(39 طلا، 26 نقــره و33 برنز) بر پله ســوم جدول 
توزیع مدال هاى چهارمین دوره بازى هاى همبســتگى 

کشورهاى اسلامى قرار بگیرد.
کاروان ایران کــه در اولین دوره بازى هاى کشــورهاى 
اسلامى  (2005 عربستان) با 30 مدال شامل 10 طلا، 9 
نقره و 11 برنز در جایگاه دوم قرار گرفت، در سومین دوره 
این بازى ها هم که سال 2013 به میزبانى اندونزى برگزار 
شد، کاروان ایران با 69  مدال شامل 30 طلا، 27 نقره و 12 

برنز بعد از میزبان در جایگاه دوم ایستاد.

در این دوره اما کاروان ایران که ورزشکارانى دو برابر دوره 
قبل را در اختیار داشت در مجموع 39 مدال از دوره قبل 
بیشتر گرفت و حتى از نظر تعداد مدال طلا هم وضعیت 
خود را بهتر کرد اما با این وجود به خاطر گستردگى کاروان 
ورزش دو کشور ترکیه و آذربایجان نتوانست جایگاه دومى 

را حفظ کند.
کاروان ایران ورود به جدول توزیع مدال هاى بازى هاى 
کشورهاى اسلامى را با جایگاه پنجمى آغاز کرد. در روز 
چهارم بازى ها به جایگاه سوم صعود کرد اما هرگز از این 
جایگاه بالاتر نیامد و در نهایت هم دیروز با  جایگاه سومى 

به کار خود در بازى هاى کشورهاى اسلامى پایان داد.
 از اتفاقات جالب توجهى که در این دوره از رقابت ها افتاد 
این بود که تیم 6 نفره ووشــوى ایران با قهرمانى در هر 6 
وزن 6 مدال طلا به مجموع مدال هــاى طلایى کاروان 

ایران اضافه کرد.

مشتاقى: 
نوربخش و علیارى دور 
از انتظار کشتى گرفتند 

 فارس:  عضو شوراى فنى تیم هاى ملى کشتى فرنگى گفت: نوربخش و 
علیارى واقعاً دور از انتظار کشتى گرفتند و عملکرد آنها با این همه تجربه به 

هیچ عنوان براى ما قابل قبول نیست.
 بهرام مشتاقى درباره عملکرد فرنگى کاران در بازى هاى کشورهاى اسلامى گفت: 
سطح مسابقات در سطح قابل قبولى بود؛ شاید از نظر کمى تعداد نفرات پایین بود، اما 
حضور قهرمانان و کشتى گیران عنوان دار چشم گیر بود. حضور در این مسابقات از 
نظر فنى به نفع کشتى ما بود و با این نتایج به موفقیت در مسابقات جهانى فرانسه، 

بازى هاى آسیایى و المپیک 2020 امیدوار شدیم.
 البته در یکى، دو وزن به هیچ عنوان خوب نبودیم؛ نوربخش و علیارى واقعاً 

دور از انتظار کشتى گرفتند. عملکرد نوربخش با این همه تجربه به 
هیچ عنوان براى ما قابل قبول نیست و بعد از ارائه گزارش 

کادر فنى باید بررسى کنیم که دلیل این عملکرد 
بد چه بوده است.

شجاعى: 
منتظر تصمیم گیرى وزارت 

ورزش براى انتخابات تیروکمان 
هستیم

ایسنا: رئیس فدراســیون تیر و کمان درباره انتخابات این فدراسیون و 
این که راجع به ثبت نام مجدد از کاندیداها، تصمیمى گرفته شــده اســت یا 

خیر؟ گفت: هنوز هیــچ تصمیمى صورت نگرفته و منتظر ابلاغ کتبى از ســوى 
وزارت ورزش و جوانان هستیم. محمدعلى شجاعى گفت: براى برگزارى انتخابات 
فدراسیون تیروکمان هنوز هیچ ابلاغیه اى از سوى وزارت ورزش و جوانان مبنى بر این 
که انتخابات طبق روال قبل انجام شود و یا از کاندیداهاى فدراسیون تیروکمان ثبت 
نام مجدد صورت بگیرد، دریافت نکرده ایم. البته چند جلسه حضورى با محمدرضا 

داورزنى، معاونت ورزش حرفه اى و قهرمانــى وزارت ورزش و جوانان در این 
زمینه  داشتیم، اما به نتیجه مثبتى دست پیدا نکردیم و ما همچنان منتظر 

تصمیم نهایى از سوى وزارت ورزش و جوانان براى برگزارى انتخابات 
هســتیم.  دغدغه  مالى تنها خاص فدراسیون تیروکمان 

نیســت و تمام فدراســیون ها به نوعى دچار 
مشکلات مالى هستند. 

انتقاد 
شدید داورزنى از 

مدیریت فدراسیون شطرنج
ورزش: محمدرضــا داورزنى با انتقاد شــدید از پلهــوان زاده رئیس 

فدراسیون شطرنج گفت:بى تجربگى، بى تدبیرى و سوءمدیریت فدراسیون 
شطرنج هزینه زیادى براى ورزش کشــورمان ایجاد کرد. محمدرضا داورزنى 

معاون قهرمانى وزارت ورزش و جوانان درباره بدهى هاى ســنگین فدراســیون 
شطرنج بابت برگزارى مسابقات جهانى شطرنج زنان در تهران به فدراسیون جهانى 
این رشته و کمک هاى وزارت ورزش و جوانان گفت: فدراسیون ها با وزارت ورزش  
و جوانان تفاهم نامه مالى دارند و روساى فدراسیون ها ملزم به اجراى آن هستند. 

فدراســیون ها نباید خارج از آن تعهدى براى دولت ایجاد کنند؛ اما متاسفانه 
بى تجربگى،  بى تدبیرى و سوءمدیریت فدراســیون شطرنج در پذیرش 

میزبانى و تعیین حامیان مالى مناسب براى تامین منابع بدهى 450 
هزار دلارى به فدراســیون جهانى شطرنج، هزینه زیادى را 

براى ورزش کشور ایجاد کرده است.
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پیج گرد     ى
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على کریمى در پست اینستاگرامى خود به روز ملى 
اهداى عضو واکنش نشــان داده و همه را به این کار 
دعوت کرده و معتقد اســت زندگى را هم مى توان 

هدیه داد.

جان ترى کاپیتان تیم چلســى که آخرین بازى خود 
را در پیراهن این تیم انجام داد با انتشــار عکسى در 
اینستاگرامش که جام قهرمانى را بالاى دست دارد 

از روز باشکوه خود در مقابل هواداران چلسى گفت.

سردار آزمون با انتشار عکسى در اینستاگرام خود 
که مشغول نوشیدن چاى اســت، به دعوت شدن به 
#چالشچاى جواب مثبت داده و سه نفر دیگر را به این 

چالش جدید دعوت کرده است.

کریســتیانو رونالدو بعد از کســب عنوان قهرمانى 
در لالیگا به همراه رئال با انتشــار عکسى از رختکن 
رئالى ها بعد از پایان بازى، در توئیترش کســب این 
قهرمانى بعد از 5سال را به هوادارانش تبریک گفته 

است.

پایان بازى هاى 
همبستگى 
کشورهاى اسلامى

سقوط ایران 
در جدول 
توزیع 
مدال ها!

صداى رسول خادم در آمد؛
عقب ماندگى مدیریتى در کسب میزبانى 

مهر: رئیس فدراسیون کشتى گفت: با توجه به ظرفیت هاى انسانى و جغرافیایى آذربایجان نسبت به ایران، عقب ماندگى 
مدیریتى براى پذیرش میزبانى مسابقات معتبر براى ما قابل قبول نیست.  رسول خادم گفت: نکته حائز اهمیت این است 
که ما میزبانى دومین دوره رقابت هاى همبستگى کشورهاى اسلامى(سال 2009) را برعهده گرفته بودیم که متاسفانه با 
عدم برگزارى این بازیها در ایران، این فرصت بزرگ سیاسى و فنى براى کشور را از دست دادیم.  وى ادامه داد: جاى تاسف 
است چنین فرصتى هایى که مى تواند به عنوان یک ابزار دیپلماتیک قدرتمند و گسترده در اشاعه قابلیت هاى فنى و 
مدیریتى کشورما در دنیا، مورد استفاده قرار گیرد، به سادگى از دست مى رود و هیچکس به خاطر ناتوانى هاى مدیریتى و 
از دست دادن فرصت هاى بزرگ، به نظام مدیریتى کشور پاسخگو نیست. خادم تاکید کرد: سالهاست پذیرش میزبانى ها 
در رویدادهاى ورزشى بزرگ، هزینه محسوب نمى شود، بلکه مهمترین ابزارخودنمایى سیاسى و اجتماعى کشورها در 
دنیا، ارتقاء سطح سازماندهى مدیریتى، توسعه زیرساخت هاى ملى کشورهاى میزبان و ایجاد فرصت هاى جدید جذب 

اسپانسرهاى خارجى و داخلى براى کشورهاست.



 زندگى/ رهــا واعظى  از همان 
روزى كــه رايانه جاى خــود را در 
زندگى روزانه مردم پيدا كرد و كم 
كم تبديل به يكى از وسايل ضرورى براى زندگى 
شد، استفاده از اطلاعات رايانه اى و ذخيره آن ها 

نيز تبديل به موضوعى مهم در زندگى افراد شد.
پس از مدتى ســى دى ها، ديسك ها، فلش ها و 
هاردهاى ذخيره اطلاعات رايانه اى وارد بازار شد 
و انصافاً هم طرفداران زيادى پيدا كرد، تا آنجا كه 
ديگر نمى توان وسايل يك خانه را بدون چندين 
فلش ذخيره اطلاعات و هارد اكسترنال تصور كرد.

  اقبال به فضاهاى ذخيره سازى آنلاين
اما اين روزها از آنجا كه سى دى ها و ديسك هاى 
فيزيكى ذخيره اطلاعات از رده خارج شده اند و از 
طرفى فلش ها داراى ســرعت كم و فضاى اندك 
براى ذخيره حجــم بالاى اطلاعات امروزى افراد 
هستند، هاردهاى اكسترنال اس اس دى و فضاى 
آنلاين جايگزين آن ها شده اند؛ البته فضاى ذخيره 
ســازى آنلاين مانند گوگل درايو، دراپ باكس و 
ديگر موارد مشابه، هر روز طرفداران بيشترى پيدا 
مى كند، زيرا افراد نمى توانند هارد اكسترنال خود 
را به صورت فيزيكى همه جا و در همه شــرايط 
با خود همراه كنند، اما دسترســى به اينترنت را 
مى توانند در هر مــكان و زمانى براى خود مهيا 

كنند.

حــال بايد ديد كه اين فضاهاى ذخيره ســازى 
آنلاين، تا چه حد براى نگهدارى اسناد، مدارك، 
تصاوير و فايل هاى ما امن و مطمئن هستند؛ اصلاً 
مى توان از اين فضاها براى نگهدارى حجم بالايى 
از اطلاعات شــخصى بهره گرفت و يا در كنار آن 
حتماً بايد در گوشــه اى از هارد اكسترنال خود، 
نسخه كپى اى از اطلاعات مورد نياز خود را تهيه 
و نگهدارى كنيم و به صورت هفتگى يا ماهانه آن 

را به روزرسانى كنيم؟

  درايوهاى آنلاين براى ذخيره اطلاعات
چيزى كه واضح به نظر مى رســد، آن است كه 
نگهدارى فايل ها در درايو هاى آنلاينى مانند گوگل 
درايو، دراپ باكس، مايكروسافت وان درايو، اپل اى 
كلاود، فليكر و يا هر فضاى آنلاين مشابه ديگرى 
مفيــد خواهد بود، زيرا در صورتى كه لپ تاپ يا 
گوشى هوشمند شما به ســرقت رود، هاردهاى 
شما بســوزد و يا سيستم كامپيوترى شما مورد 
حمله ويروســى ناشــناخته قرار بگيرد، قادر به 
بازيابى تصاوير و ساير اطلاعات خود خواهيد بود، 
اما هرگز نمى توان با قطعيت بر امنيت سرورهاى 

اينترنتى تكيه كرد.
به نظر مى رسد كه اگر قصد داريد اطلاعات خود 
را روى فضاى آنلاين ذخيره كنيد، در گوشــه اى 
از منزل خود نيز در يك كارت حافظه، گوشــى 
هوشمند، تبلت، دى وى دى، ديسك هاى بلورى، 

يــو اس بى و يا هارد اكســترنال نيز كپى اى از 
اطلاعات اصلى تر را نگهدارى كنيد.

به گفته قانون دوم اسكوفيلد درباره رايانه، داده ها 
واقعاً وجود ندارند، مگر آنكه شما حداقل دو نسخه 
از آن را در گوشه اى نگهدارى كنيد. در خصوص 
نسخه پشــتيبان از اطلاعات نيز اين امر صدق 
مى كند، يعنى اگر مى خواهيد امنيت اطلاعاتى 
همچون تصاوير، فايل هاى كارى، ويديوهاى مورد 
علاقه و ساير موارد مشابه حفظ شود، حداقل در 
ســه فضاى ذخيره ســازى آنلاين مختلف، يك 

نسخه پشــتيبان از آن ها را نگهدارى و هر چند 
وقت يك بار به روز كنيد.

همچنين بايد اين نكته را در نظر داشــته باشيد 
كه فضاهاى آنلاين ذخيره سازى هر كدام ساز و 
كار متفاوتى دارند و دانستن اطلاعاتى درباره آن ها 
خالى از لطف نيست، زيرا باعث مى شود كه شما 
به دليل ندانستن ساز و كار آن ها اطلاعات خود را 
بى خودى از دست ندهيد. مثلاً بايد اين را بدانيد 
كه فضاى آنلاين ذخيره سازى مورد نظر شما در 
صورت پاك كردن يك فايل روى سيستم تان، آيا 

آن را از فضاى آنلاين نيز پاك مى كند يا خير؟
همچنين بايد بدانيد كه برخى از فضاهاى ذخيره 
ســازى آنلاين، براى نگهدارى از فايل هايى كه 
بيش از حجم مشــخصى داشته باشند، مثلاً دو 
گيگابايت به بالا، هزينه اى به صورت ماهانه و يا 

سالانه دريافت مى كنند.

  فضاهاى آنلاين در خطر حمله هكرها
البتــه بايد بــه اين موضوع نيــز دقت كنيد كه 
فضاهاى آنلاين توســط هكرهــا قابل هك و در 
معرض آسيب هســتند، به همين خاطر برخى 
فضاهاى ذخيره سازى آنلاين، امكان دسترسى به 
فايل هاى ذخيره شده، بدون اتصال به اينترنت را 

فراهم كرده اند.
از آنجا كه شــايد براى شــما، نگهدارى فايل ها 
چندان موضوع مهمى نباشــد، اما بايد به شــما 
خاطر نشان كنيم كه هر چند برخى فايل ها مانند 
فيلم ها، كتاب ها، موسيقى ها و ساير موارد مشابه، 
بــا پرداخت هزينه اندكى قابــل دريافت مجدد 
هستند، اما از دست دادن برخى اطلاعات مانند 
تصاوير و ويديوهاى خانوادگى، رســاله دكتراى 
نيمه تمام، پايان نامــه اى كه هنوز ارائه نداده ايد 
و داده هاى مالى برايتان گران تمام خواهد شــد، 
بنابراين بهتر است كه توجه بيشترى به نگهدارى 
صحيح از فايل ها و اطلاعات سيستمى خود نشان 

دهيد.

بررسى امنيت فضاهاى آنلاين براى ذخيره داده ها

اطلاعات شما هميشه در خطر نابودى است!

معرفى لپ تاپ هاى جديد لنوو براى گيمرها و دانشجويان
گجت نيوز: لپ تاپ هاى جديد لنوو با هدف جلب نظر گيمرها 

و دانشجويان معرفى شدند. 
لنوو لپ تاپ هاى ســرى IdeaPad و Legion خود را همراه 
با معرفى يك رايانه دوكاره به نام Flex 5 معرفى كرد. ســه مدل آيديا پد 
جديد معرفى شــده به نام هــاى 720 اس، 320 اس و 320 در ماه ژوئن 
(خرداد جارى) عرضه خواهند شد. البته آن ها در رنگ هايى عرضه مى شوند 
كه كمتر لپ تاپ هايى امروزه شــبيه شان هستند؛ احتمالاً هدف لنوو از 

عرضه چنين رنگ هايى، جوانان تازه راه يافته به دانشگاه بوده است.
IdeaPad 320

هرچند تصوير منتشر شــده از مدل 
15 اينچى IdeaPad 320 در رنگ 
بنفش قابل مشــاهده اســت، اما اين 
تنها رنگ لپ تاپ جديد لنوو نيســت 
و مدل هاى قرمز، ســفيد، نقره اى، آبى 
و مشــكى آن نيز قابل عرضه خواهد 
بود. اين مدل با شروع قيمت 439 دلار 
(1/8ميليون تومان) به فروش خواهد 

رسيد، در حالى كه مدل 17 اينچى 320 با شروع قيمت 489 دلار روانه 
بازار مى شود. سخت افزار اين مدل نيز مى تواند تا پردازنده نسل هفتمى 
Core i7 و تا فضاى ذخيره ســازى 2 ترابايتى HDD همراه با رم 16 

گيگابايتى موجود باشد.
ideapad s720

گران قيمت ترين مدل از ســرى لپ 
تاپ هاى جديد لنوو كه ديروز معرفى 
 720S شد نيز مدل 14 اينچى لنوو
بود. كلمــه  S بر روى عبارت Slim يا 
باريك تكيه مى كنــد. قيمت پايه آن 
969 دلار (4ميليــون تومان) اســت 
و قدرتمندترين نســخه آن مجهز به 
 Intel Core پردازنده نســل هفتمى

i7، فضاى ذخيره سازى 512 گيگابايتى، رم 16 گيگابايتى، يك نمايشگر 
فاقد لمسى Full HD و يك درگاه USB نوع C همراه با تاندربولت است. 
وزن اين مدل نيز 1/5 كيلوگرم ســبك تر از مدل هاى ديگر لپ تاپ هاى 

جديد لنوو است. 
متأســفانه اين لپ تاپ بر خلاف مدل قبلى تنها در رنگ هاى نقره اى يا 
طلايى به فروش خواهد رســيد اما كيبورد آن از طراحى بســيار خوبى 

برخوردار بوده و طراحى كلى آن نيز ساده است.
Legion Y920

همانطور كــه گفتيم لنــوو يك لپ 
تــاپ گيمينگ جديد را بــه خانواده 
لژيــون خود اضافه كرده اســت. لنوو 
Y920 يك لپ تــاپ آماده واقعيت 
مجازى شامل نمايشــگر فول اچ دى 
 Nvidia 17 اينچــى، كارت گرافيك
گيگابايتــى،   16 رم   ،GTX1070

 Core i7 حافظه داخلى 512 گيگابايتى، يك پردازنده نســل هفتمى
و يك كيبورد مكانيكى همراه با نورهاى RGB اســت كه با قيمت پايه 
2699 دلار (11ميليون تومان) به فروش خواهد رســيد. سرانجام لنوو از 
 (5 Lenovo Flex) 5 يك رايانه 2 در 1 نيز رونمايى كرد. لنوو فلكس
داراى قيمت پايه 719 دلار (2/9ميليون تومان) بوده و مى تواند شــامل 
ســخت افزار حداكثرى پردازنده نسل هفتمى Core i7 اينتل، رم 16 
 Ultra HD گيگابايتى، حافظه داخلى 512 گيگابايتى و يك نمايشــگر
IPS با پشــتيبانى از قلم هوشمند شود. تمامى اين دستگاه ها همراه با 

ويندوز 10 اجرا مى شوند.

بازار رايانه
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فارس: تلاش دولت ترامپ براى صدور يك دستور 
جديد بــه منظور افزايش امنيت ســايبرى مردم 
آمريــكا عملاً به افزايش جاسوســى از اينترنت و 
كنترل هاى بيشــتر ديجيتال منجر شده است. به 
گزارش انگجت، پــس از چند بار تأخير و بدقولى 
دولت ترامپ دستورالعملى به نام «تقويت امنيت 

ســايبرى شــبكه هاى فدرال و زيرســاخت هاى حياتى» صادر كرده است. 
وى فرماندهى تأمين امنيت ســايبرى خود را بر عهــده فردى به نام جرارد 
كوشنر گذاشــته كه تخصص خاصى در اين حوزه ندارد و تنها وارث املاك 
و مســتغلات خانوادگى و داماد ترامپ محسوب مى شود. ترامپ پيش از اين 
وعده داده بود كه با بازنگرى قوانين امنيت ســايبرى موجود، آسيب هاى اين 
حوزه را برطرف كند، ولى با بررســى دستورالعمل جديد مشخص مى شود، 
آنچه كه قرار اســت در عمل اتفاق بيفتد، نظارت و كنترل گســترده فضاى 

مجازى و نقض حريم شخصى افراد است.

مهر: چين و ژاپن در اقدامى بى ســابقه يخ هاى 
قابل احتراق (تركيبى منجمد از آب و گاز طبيعى 
متمركز) را از بســتر اقيانوس استخراج مى كنند 
تــا از آن به عنوان منبع هنگفت انرژى اســتفاده 
كنند. دو غول اقتصادى دنيا در شــرق آسيا يعنى 
چين و ژاپن موفق شده اند اين دسته از توده هاى 

عظيم يخ را كه در واقع فســيل هاى عظيم يخ زده هستند، از بستر اقيانوس 
استخراج كنند.

 مهم تريــن ويژگى يخ هاى قابل احتراق اين اســت كــه آتش مى گيرند و 
مى توان از آن به عنوان منبع چشــمگير تأمين انرژى اســتفاده كرد. البته 
كارشناســان معتقدند تا بهره بردارى در مقيــاس كلان از اين منبع انرژى 
فاصله زيادى داريم و اگر بدرســتى از آن استفاده نشود، ممكن است خود 
به منبعى خطرناك براى توليد گازهاى گلخانه اى و تشديد فرآيند تغييرات 

جوى تبديل شود.

فارس: شــركت ســافت بانك مالك اپراتور تلفن 
همراه اســپرينت و دولت عربســتان ســعودى 
قراردادى را به منظور تأســيس بزرگ ترين بنياد 
فناورى جهان موسوم به Vision Fund منعقد 
كرده اند. بنياد مذكور گروهى براى سرمايه گذارى 
در حوزه فناورى است كه از ابداع و همه گير شدن 

فناورى هاى متحول كننده حمايت مى كند. اين بنياد دامنه فعاليت بســيار 
گسترده اى دارد و از حوزه بيوفناورى تا ارتباطات و مخابرات را دربرمى گيرد. 
سرمايه اختصاص يافته به بنياد ياد شده 93 ميليارد دلار است و همين امر 
Vision Fund را به بزرگ ترين بنياد خصوصى ســرمايه گذارى در حوزه 
فناورى مبدل مى كند. قرار اســت با تأمين 7 ميليــارد دلار ديگر مجموع 
ســرمايه Vision Fund به 100 ميليارد دلار برســد. از جمله مشاركت 
كننــدگان در اين بنياد مى توان به اپل، كوالكــوم، ARM، Foxconn و 

Sharp اشاره كرد.

تأسيس بزرگ ترين بنياد فناورى جهان با مشاركت عربستانتأمين انرژى با يخ هايى كه آتش مى گيرند!خطرات دستور امنيت سايبرى ترامپ

خبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

مشخصات فنى اكسپرياهاى جديد فاش شد
آى تى رسان: براساس آخرين گزارش ها، سونى از 3 گوشى هوشمند 
جديد در نمايشگاه IFA 2017 رونمايى خواهد كرد. اين دستگاه ها 
اكسپريا XZ1 ،XZ1 كامپكت و X1 نام دارند. برخى از مشخصات 

اصلى اين مدل ها فاش شده اند.

XZ1 اكسپريا
اين دستگاه به نمايشگر 5/2 اينچى با 
رزولوشن فول اچ دى مجهز خواهد شد. 
پردازنده اسنپدراگون 4/835 گيگابايت 
رم و باترى 3000 ميلى آمپرى ســاير 
مشــخصات اين گوشــى هوشمند را 

تشكيل مى دهند.

اكسپريا XZ1 كامپكت
مدل مورد نظر از نمايشــگر 4/6 اينچى 
با رزولوشــن اچ دى بهره مى برد. از ساير 
مشخصات فنى اين دستگاه مى توان به 4 
گيگابايت رم، پردازنده اسنپدراگون 835 

و باترى 2800 ميلى آمپرى اشاره كرد.

گوشى قدرتمند 173 دلارى
مهر: شــركت چينى شــيائومى كه به 
خاطر توليد گوشــى هاى ارزان قيمت 
با امكانات مناســب شهرت دارد، بزودى 
 Redmi گوشــى هوشــمندى به نام
Pro2 را روانه بازار مى كند. گوشى ياد 
شــده كه 173 دلار (700هزار تومان) 
قيمــت خواهد داشــت، داراى امكانات 

جالب توجه و جذابى است. 
در اين گوشــى از نمايشــگر 5/5 اينچى OLED و پردازنده قدرتمند 
Snapdragon 660 استفاده شده است. باترى اين گوشى هم 4100 
ميلى آمپرى است. دوربين عقبى گوشى ياد شده هم 16 مگاپيكسلى 
اســت.مدل قبلى اين گوشــى يعنى Redmi Pro به پردازنده هاى 
چينــى MediaTek Helio X25 و هميــن طور پردازنده گرافيكى 
MediaTek Helio X25 مجهــز بــود و در آن از 4 گيگابايت رم و 
128 گيگابايت حافظه داخلى استفاده شده بود. هنوز مشخص نيست 
Redmi Pro2 با چه ميزان رم و حافظه داخلى عرضه مى شود. زمان 
دقيق عرضه اين گوشى اعلام نشده، اما به نظر مى رسد، ظرف چند هفته 

آينده شاهد فروش آن در بازارهاى چين باشيم.

فيوژا جايگزين اندرويد نمى شود
زوميت: گوگل كه از چندى پيش در 
حال توسعه سيستم عامل فيوژا است، 
اكنــون مى گويد اين سيســتم عامل 
جايگزين اندرويد نمى شــود. آگوست 
سال گذشته، نخســتين بار خبرهايى 
از سيســتم  عامل جديد گوگل با نام 
فيوژا (Fuchsia) منتشــر شــد. در 

كنفرانس Google IO 2017، ديو برك، اطلاعات بيشــترى از 
اين سيستم عامل در اختيار كاربران گذاشت. حدس اوليه اين بود كه 
فيوژا جايگزين اندرويد يا سيستم  عامل كروم خواهد شد يا جايگزين 
هر دو. گوگل اطلاعات زيادى از اين سيستم عامل منتشر نكرده است؛ 
اما مى دانيم كه اين سيستم عامل از ابتدا توسط گوگل طراحى شده و 
روى گجت هاى مدرن اجرا مى شود. اما گوگل مى گويد فيوژا جايگزين 
اندرويد نمى شود. ديو برك مى گويد: فيوژا يك پروژه آزمايشى است 
كــه در مراحل ابتدايى قرار دارد. ما پروژه هاى زيادى در گوگل داريم. 
تنها چيزى كه مى توانم بگويم اين است كه فيوژا متن باز است. همانند 
بسيارى از پروژه هاى آزمايشى، فيوژا نيز تغيير شكل خواهد داد. افراد 
بسيار باهوشى روى اين پروژه كار مى كنند. هيجان انگيز خواهد بود كه 

ببينيم سرانجام آن چه مى شود. اما مطمئناً از اندرويد مستقل است.

تعرفه وب سايت  هاى داخلى در بسته هاى 
اينترنت موبايل نصف شد

فارس: ايرانســل پــس از كاهش 50 
درصدى تعرفه مصرف آزاد اينترنت براى 
دريافت محتواى وب سايت هاى داخلى، 
اين تخفيف را روى بســته هاى اينترنت 
همراه نيز اعمــال كرد. اين اپراتور اعلام 
كرد: از اين پس مشــتركان ايرانســل، 

بزرگ ترين اپراتور ديتاى ايران، مى توانند بر روى بسته هاى اينترنت همراه 
نيز از تخفيف 50 درصدى براى دريافت محتواى داخلى برخوردار شوند. 
به اين صورت كه بسته را با همان قيمت خريدارى مى كنند و در عين 
حال، حجم بسته آن ها براى دريافت محتواى داخلى دو برابر محاسبه 
خواهد شد.به عنوان مثال، مشترك با خريد يك بسته سه گيگابايتى، 
در صورتى كه تماماً از محتواى داخلى منتخب سازمان تنظيم مقررات 
و ارتباطات راديويى بازديد كند، حجم بسته معادل بسته 6 گيگابايتى 
محاسبه مى شود. پيش از اين، ايرانسل در راستاى سياست هاى اقتصاد 
مقاومتى و با هدف حمايــت از توليد محتواى داخلى پس از راه اندازى 
فاز دوم شــبكه ملى اطلاعات، تعرفه «مصرف آزاد» اينترنت همراه را 
براى دريافت محتواى شمارى از وب سايت هاى ايرانى به نصف كاهش 
داده بــود. اين بار نيز با اعمال تخفيف بر بســته هاى اينترنت همراه و 
در راســتاى حمايت از محتواى داخلى، هزينه استفاده از اينترنت براى 
بازديد از وب سايت هاى داخلى كه فهرست آن ها در وب سايت ايرانسل در 

دسترس است با 50 درصد تخفيف به نصف كاهش يافته است.

بازار همراه
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قدرت در حال توطئه چينى براى سلطه 
جهانى  حكومت  طريق  از  دنيا  تمام  بر 

هستند- فريادكشيدن
12- ابروى درهم كشيده- نوارپارچه اى 
باريك وبلند- قوم اروپايى ساكن روسيه 

فعلى
قديم  نام  باستان-  امپراطورروم   -13
سينه-  خنجرى  استخوان  فردوس- 

اثرخواندنى سيده زهراحسينى
14- خداى من- نزديك ترين سياره به 

خورشيد
شفاف وسفيدشبيه ژلاتين  اى   ماده   -15
جهانى  سازمان  بويايى-  دركره چشم- 

حمل ونقل هوايى
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